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کووید ۱۹ میهمانی که
 باید باورش کرد...!!

امروز خراســـان جنوبی - محمد راعي فرد
mohammadraeifard@yahoo.com
پاندمـــی کرونـــا کـــه اینـــک جهانـــی شـــده ودر کوتـــاه 
مـــدت آنقـــدر توانمنـــد بـــود کـــه کل جهـــان را باتمـــام 
ـــن  ـــه ای ـــوان ب ـــخم زد را نمیت ـــش ش ـــال وکوپال ـــا وی ادع
ـــد  ـــد ، نمیشـــود ونبای ـــه خـــاک مالی ـــا پشـــتش را ب زودیه
بـــه زور فرامـــوش اش کـــرد ، نمـــی تـــوان نادیـــده اش 

گرفـــت..
اوآنقـــدر قـــدرت داشـــت کـــه تمـــام محاســـبات اقتصـــادی 
ـــر  ـــا بش ـــت ت ـــم ریخ ـــه ه ـــارا ب ـــی دنی ـــی وسیاس وفرهنگ
هـــزاره ســـوم بفهمـــد کـــه آنقدرهـــا هـــم کـــه تصـــور میکنـــد 

ـــت...!! ـــد نیس ـــه قدرتمن ـــتین انداخت ـــاد درآس و ب
ـــده  ـــران کنن ـــده و نگ ـــدر گزن ـــروس آنق ـــن وی ـــت ای واقعی
اســـت کـــه خطـــر بزرگتـــرآن را درامـــواج بعـــدی بایـــد 
ـــای  ـــتند از زیانه ـــد نتوانس ـــه کردن ـــا هرچ ـــت ، دولته جس
ـــان  ـــوش درام ـــروس چم ـــن وی ـــم ای ـــاور وهض ـــل ب غیرقاب
بماننـــد ، اوتوانســـت ســـبک زندگـــی مـــردم را بـــه دلخـــواه 
ــر  ــد بـ ــی باشـ ــد ، اوتوانســـت محکـ ــر دهـ ــود تغییـ خـ
ـــی  ـــتند وآن ـــه هس ـــی ک ـــردن آن ـــان ک ـــا وعی ـــدرت دولته ق
کـــه ادعـــا میکردنـــد و مـــی کننـــد ، اوتوانســـت چالشـــهای 
بزرگـــی را برانگیزانـــد کـــه بســـیاری از دولتهـــا وحاکمیتهـــا 
ــس از  ــردم پـ ــل مـ ــس العمـ ــران عکـ ــدت نگـ ــه شـ بـ
کرونـــا هســـتند ، او آنقـــدر قـــدرت داشـــت کـــه همـــه 
سیاســـت بـــازان بفهمانـــد کـــه دیگـــر حنـــای شـــان در 
ـــدر نظـــم  ـــد ۱۹ آنق ـــدارد ، کووی ـــزد افکارعمومـــی رنگـــی ن ن
ـــی  ـــن جهان ـــد کـــه نظـــم نوی ـــا بفهمان ـــه دنی داشـــت کـــه ب
دراختیـــار اوســـت نـــه موشـــکهای کـــروز و بمبهـــای اتمـــی 
وبالســـتیک وقـــدرت ســـرکوب ، اوتوانســـت همـــه داشـــته 
ـــه  ـــل ب ـــود تبدی ـــرده و خ ـــیه ب ـــه حاش ـــی را ب ـــای جهان ه

ـــود...!! ـــن ش مت
ـــم دارد  ـــن ه ـــه واکس ـــت ک ـــا آنفلوآنزاس ـــرعموی کرون پس
امـــا نابـــود نشـــده اســـت ، بااینکـــه میلیوهـــا نفـــررا ازبیـــن 
ـــد  ـــا کووی ـــا فـــرق او ب ـــان باقیســـت ، تنه ـــرده امـــا همچن ب
ـــه  ـــا ک ـــردن اوســـت برعکـــس کرون ـــه ای عمـــل ک ۱۹ منطق
جهانیســـت و بســـیارمهاجم وبـــا همـــه گیـــری عجیـــب...!!

متاســـفانه نـــه کشـــور مـــا کـــه بســـیاری از کشـــورهای 
درانتظـــار  بســـیارزیاد  باکلافگـــی  مـــردم   ، دیگـــر 
ــتند  ــان هسـ ــئولین شـ ــتری از مسـ ــازیهای بیشـ آزادسـ
وایـــن یعنـــی میـــدان دادن بیشـــتربرای تجدیدقـــوا 

ــا ... ــر کرونـ ــه مرگبارتـ وحملـ
ـــورمان  ـــات را درکش ـــلا وتلف ـــد ابت ـــتر درص ـــازی بیش آزادس
ـــردم  ـــت ، م ـــده اس ـــیارنگران کنن ـــن بس ـــرد وای دارد بالامیب
هـــم دیگـــر حوصلـــه شـــان ســـررفته وبـــا ایـــن توهـــم 
کـــه کرونـــا شکســـت خـــورده ، انگارکـــه غـــل وزنجیـــر 
ــرخوش  ــند ، سـ ــه باشـ ــان برگرفتـ ــای شـ ــت وپـ از دسـ
وخوشـــحال بـــه یکبـــاره هجومـــی باورنکردنـــی را بـــه 
ـــه  ـــد ک ـــان دارن ـــئولین اذع ـــد ...مس ـــرده ان ـــه آغازک جامع
ـــذاری  ـــه گ ـــردم وفاصل ـــی م ـــای اجتماع ـــزان مراقبته می
ـــه  ـــش یافت ـــد کاه ـــه ۲۵ درص ـــد ب ـــان از حدود۸۵درص آن
وایـــن نـــدای بـــدی از فاحعـــه قریـــب الوقـــوع را میدهـــد...
واقعیـــت پذیـــرش کرونـــا وداشـــتن یـــک زندگـــی 
مســـالمت آمیـــز بـــااو نیازمنـــد تغییـــر در نـــگاه وبـــاور مـــردم 
دارد ، نیـــاز بـــه پیـــش نیازهایـــی دارد ، نیـــاز بـــه امکانـــات 
ـــه دور  ـــه عقلانیـــت ب ـــی دارد ، نیازب وســـرمایه هـــای فراوان
از سیاســـت بـــازان ســـیاس دارد...نیـــاز بـــه یـــک بـــاور 
ـــی  ـــزرگ وعملیات ـــانی ب ـــم پوش ـــی و ه ـــتگی مل وهمبس
ـــده را باورکنیـــم...!!! ـــد ناخوان دارد ، ایـــن میهمـــان قدرتمن

سرمقاله

کلنگ زنی دبستان۶ کلاسه فردوس

کلنـــگ احـــداث دبســـتان ۶ کلاســـه خیـــری فـــردوس روز 
گذشـــته بـــه زمیـــن خـــورد .

مدیـــرکل آمـــوزش و پـــرورش خراســـان جنوبـــی در آییـــن 
کلنـــگ زنـــی ایـــن دبســـتان اظهـــار کـــرد؛ ایـــن آموزشـــگاه 
ـــع  ـــر مرب ـــای ۱۱۰مت ـــر و زیربن ـــه مســـاحت ۲۵۰۰مت ـــی ب در زمین
ـــان احـــداث  ـــون توم ـــارد و ۵۰۰میلی ـــه دو میلی ـــار اولی ـــا اعتب ب
ـــارکت  ـــه مش ـــاره ب ـــا اش ـــی ب ـــی واقع ـــد عل ـــود . محم ـــی ش م
۳۰درصـــدی خیـــر در ایـــن پـــروژه آموزشـــی تصریـــح کـــرد: 
۲۰۰دانـــش آمـــوز دختـــر دوره ابتدایـــی از نعمـــت مدرســـه 
اســـتاندارد برخـــوردار مـــی شـــوند . واقعـــی بـــا بیـــان 
اینکـــه ایـــن آموزشـــگاه ۶کلاســـه در فـــاز ۳مســـکن مهـــر 
ـــرح  ـــن ط ـــن در ای ـــد: همچنی ـــادآور ش ـــود ی ـــی ش ـــداث م اح
ـــگاه،  ـــاز خانه،آزمایش ـــون نم ـــی همچ ـــی،احداث اماکن آموزش
کارگاه و کتابخانـــه جانمایـــی شـــده اســـت. گفتنـــی اســـت 
ـــل  ـــی از مح ـــروژه آموزش ـــن پ ـــداث ای ـــارات اح ـــی اعتب مابق

منابـــع ملـــی تامیـــن و هزینـــه خواهدشـــد.

شناسایی ۱۹ کرونایی جدید
 در خراسان جنوبی

تعـداد مبتلایـان قطعـی بـه بیمـاری کرونـا در خراسـان جنوبی 
بـا شناسـایی ۱۹ مـورد جدیـد در روز گذشـته به ۸۲۷ نفر رسـید.
معـاون بهداشـتی دانشـگاه علـوم پزشـکی بیرجند شناسـایی 
۱۹ مـورد جدیـد ابتـلا بـه کرونـا در خراسـان جنوبـی گفـت: از 
ایـن تعـداد ۷۶۱ بیمـار با حـال عمومی خوب از بیمارسـتان ها 
ترخیـص شـدند و یـا از مـوارد سـرپایی بودنـد و ۲۰ نفـر در 
بیمارسـتان ها بسـتری هسـتند که حال یک نفر از آنان وخیم 
گـزارش شـده اسـت. مهـدی زاده بـا اشـاره بـه شناسـایی ۱۹ 
مـورد جدیـد مبتـلا به کرونـا در ۲۴سـاعت گذشـته از بین ۱۷۶ 
آزمایـش انجـام شـده، گفـت: از ایـن تعـداد ۱۶ بیمـار بـا حال 
عمومـی خـوب از بیمارسـتان ها ترخیـص شـدند و یـا از موارد 
سـرپایی بودنـد و ۳ نفـر در بیمارسـتان ها بسـتری هسـتند. 
از شهرسـتان های  افـزود: نمونه هـای مثبـت چهارشـنبه  وی 
بیرجنـد بـا ۹ نفر، سربیشـه و سـرایان هر کدام ۳ نفـر، نهبندان 
۲ نفـر و از شهرسـتان های طبـس و قایـن هرکـدام یـک نفـر 
گزارش شـده اسـت. معاون بهداشـتی دانشـگاه علوم پزشـکی 
بیرجنـد بـا اشـاره بـه اینکه دیروز مـورد فوت ناشـی از ویروس 
کرونـا در اسـتان نداشـتیم افـزود: تعداد فوت شـدگان ناشـی 
از ویـروس کرونا در خراسـان جنوبی ۴۶نفر اسـت. مهدی زاده، 
تعـداد کل آزمایش هـای انجـام شـده را تاکنـون ۶هـزار و ۸۸۹ 
آزمایـش اعـلام کـرد که جـواب ۶ هـزار و ۶۲ آزمایـش منفی و 
۸۲۷ آزمایـش مثبـت گزارش شـد. وی، مرحلـه دوم غربالگری 
در اسـتان را شـامل ۴۸۱ هـزار و ۳۸۵ نفـر بـا پوشـش ۸۲.۳ 

درصـد اعـلام کرد.

گردهمایی ائمه جمعه با حضور نماینده ولی فقیه 
در استان و استاندار با هدف بررسی مشکلات مردم 
امام  دفتر  در  روز گذشته  شهرستان های مختلف 
در  فقیه  ولی  نماینده،  شد.  برگزار  بیرجند  جمعه 
استان در این نشست صمیمی با بیان اینکه تنها 
مکتب اهل بیت )ع( و اسلام است که بر اجرای 
عدالت تاکید بسیار دارد گفت: امروزه مردم در سراسر 
جهان که زیر فشار بی عدالتی قرار گرفتند، حرف 

اسلام که همان عدالت است را سر می دهند.
به  اشاره  با  عبادی  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
اینکه بسیاری از مسلک ها بی عدالتی را در سیستم 
ما  بین  در  بی عدالتی  اما  ادامه کرد:  پذیرفته اند، 
مسلمانان به علت مشکل در اجرای دقیق قوانین 
است و از نظر مبنا مشکلی در بحث عدالت ورزی 
عدل  نظام  جا  هر  اینکه  بر  تأکید  با  وی  نداریم. 
وجود نداشته باشد، آنجا به هم می خورد، گفت: 
این موضوع در خانواده، اجتماع و سیاست مصداق 

پیدا می کند.

نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی با تأکید بر اینکه 
در بین اصول پنجگانه عقیدتی ما یک اصل عدالت 
و عدل است، یادآور شد: در فرهنگ دینی و اسلامی 
ما حتی امام جمعه باید عادل باشد و در غیر این 
با اشاره به  از امامت ساقط است. عبادی  صورت 
اینکه فلسفه هستی بر عدالت است، گفت: باید پیام 
خود را به جهان برسانیم که قصور ما را در اجرای 
عدالت بپذیرید چرا که عملکرد ما ربطی به اسلام، 
قرآن و قانون اساسی نظام جمهوری اسلامی ایران 

آینده  برای  حاضران گفت:  به  خطاب  وی  ندارد. 
برنامه ریزی کنید، همچنین خود و مسئولین را نقد 
کنید و برادرانه با یکدیگر بنشینید و مشکلات را حل 
کنید زیرا اگر بتوانیم مشکلات را حل کنیم همه 
پیروزی ها از آن ما خواهد بود. نماینده ولی فقیه در 
خراسان جنوبی افزود: حتی انتظار برای ظهور منجی 
موعود به واسطه رسیدن به عدالت در همه جهان 
است و از این نظر در همه بخش ها باید بر اجرای 

دقیق عدل مراقبت کنیم.

استاندار خراسان جنوبی هم با اشاره به سفر های 
استان  بخش های  و  روستا ها  به  خود  متعددی 
برای بررسی مشکلات و توانمندی ها گفت: سعی 
ما براین است تا شکاف بین مناطق مختلف در 
استان نباشد و زمینه رشد و توسعه این مناطق را بر 
اساس ظرفیت های بومی و منطقه ای ارتقاء دهیم.

در  شده  انجام  اقدامات  به  اشاره  با  معتمدیان 
خصوص برخورداری روستاییان از نعمت برق و گاز 
قول برطرف شدن مشکل آبرسانی به روستا ها را 
هم در بازه زمانی کوتاهی داد. آبرسانی به روستاها، 
مدیریت روان آب ها و احداث ساز های آبخیز داری، 
نبود صنایع تبدیلی برای فرآوری دسترنج کشاورزان 
نبود  روستایی،  و  عشایری  مناطق  در  دامداران  و 
بازراچه مرزی برای فروش صنایع دستی، مشکلات 
زیرساختی پیش روی تولیدکنندگان و اشتغال و 
نقاط  در  مردم  از عمده مشکلات  مسکن جوانان 
مختلف استان بود که از زبان ائمه جمعه استان در 

این نشست عنوان شد.

 مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی با بیان این که آمارها نشانگر افزایش تعداد مبتلایان 
در سطح کشور و در استان است، گفت: با توجه به سیاست های کلی در خصوص کاهش محدودیت ها و 
افزایش فعالیت ها، اطلاع رسانی های مداوم پیرامون حفظ فاصله گذاری اجتماعی و رعایت پروتکل های 
بهداشتی اهمیت فراوانی دارد. ناصر نبی زاده در  بیستمین جلسه کمیته اطلاع رسانی ستاد استانی مقابله 
با کرونا به موارد مطرح شده در جلسات اخیر ستاد استانی مدیریت بیماری کرونا اشاره کرد و افزود: استاندار 
در این جلسات تأکید بسیاری بر اهمیت اطلاع رسانی در پیشگیری از بیماری کرونا داشته و در کنار ضرورت 
نظارت بر اجرای پروتکل های بهداشتی، خواستار آگاه سازی مردم از طریق آموزش و ایجاد حساسیت در 
جامعه نسبت به این بیماری شد. وی با اشاره به این که بسیاری از بیماران در نشست های خانوادگی مبتلا 
شده اند، بیان کرد: باید بر لزوم مراقبت ها، کاهش رفت و آمدهای غیر ضروری و حفظ فاصله گذاری های 
اجتماعی تمرکزی بیشتری داشت. نبی زاده ادامه داد: حضور هر روزه مسئولان دانشگاه علوم پزشکی در صدا 
و سیما و رسانه های استان ، باعث آگاهی بیشتر مردم خواهد شد.وی در پایان خواستار باز نشر محتواهای 

تولید شده در دبیرخانه ستاد کرونا توسط اتاق اصناف در بین واحدهای صنفی در فضای مجازی شد.

محمدباقر نوبخت رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی امروز مهمان 
استان خراسان جنوبی است. نوبخت پیش از این دو بار دیگر نیز مهمان 
مردمان این خطه بوده است. اما این بار قرار است به جای حضور در 
مرکز استان به شهرستان های طبس و بشرویه برود. سفری کوتاه و یک 
روزه.  این در حالی است که بیرجند مرکز استان خراسان جنوبی برخلاف 
تمام صفاتی که برایش به کار می رود، منطقه ای محروم و کم برخوردار 
است که به توجه بیشتر دولتمردان نیاز دارد. هر چند این محرومیت 
و این کم برخورداری، نسبی است و بسیاری از نقاط استان وضعیتی 
به مراتب بدتر از بیرجند دارند. اما کاش شرایطی مهیا می شد تا این 
بار نیز نوبخت علاوه بر دو شهرستان یاد شده در دیگر شهرهای استان 
و به ویژه مرکز استان نیز حضور می یافت و محرومیت ها را بیش از 
گذشته می دید. هرچند در این سفر نوبخت، قرار است پروژه های زیادی 
مورد بهره برداری قرار گیرد و یا عملیات اجرایی آن آغاز شود اما برای 

مردمان، بیرجند گویی نوبخت به استان نیامده است. قرار است در سفر 
یک روزه نوبخت ۵ هزار مسکن روستایی ای افتتاح شود که به همت 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و کمیته امداد امام خمینی )ره( در قالب 
تحقق طرح احداث ۱۰ هزار واحد در استان ساخته شده است .افتتاح 
۱۲ فرستنده دیجیتال برای بهره مندی ۱۸ روستا از شبکههای رادیویی 
و تلویزیونی را از دیگر برنامه های سفر دکتر نوبخت است. در این سفر 
همچنین کارخانه کنسانتره زغال سنگ طبس افتتاح و عملیات اجرایی 
۱۴۵ کیلومتر باند دوم و بزرگراه آغاز خواهد شد. از دیگر برنامه های 
این سفر می تون به انعقاد تفاهم نامهای بین استانداری و سازمان 
برنامه و بودجه کشور برای نصب و راه اندازی ۷ هزار و ۵۰۰ واحد نیروگاه 
خورشیدی برای روستائیان و مردم مناطق کمتر برخوردار خراسان جنوبی 
، انعقاد تفاهم نامه ای برای اجرای ۷۵ طرح در استان در راستای جهش 
تولید با حمایتهای دولت در قالب کمکهای فنی اعتباری، تسهیلات 

ارزان قیمت برای تأمین سرمایه در گردش و سرمایه ثابت و اجرای 
طرح پایلوت صنایع دستی برای اولین بار در کشور در خراسان جنوبی 

با ۳ هزار شغل ثابت و پایدار در حوزه صنایع دستی استان ، اشاره کرد.

ــرق  ــد ب ــرای تولی ــورو ب ــون و ۴۷۰ هــزار ی ــون ۳۹ میلی ــا کن ســرمایه گــذاران ۴ کشــور خارجــی، ت
ــور  ــادی اداره کل ام ــاون اقتص ــد. مع ــرده ان ــذاری ک ــرمایه گ ــی، س ــان جنوب ــیدی در خراس خورش
ــا ســرمایه ۲۵  ــروگاه خورشــیدی ب ــون ۳ نی ــت: از ســال ۹۶ تاکن ــی اســتان گف اقتصــادی و دارای
ــی ، آلمــان و چیــن در  میلیــون و ۲۱۴ هــزار یــوروی ســرمایه گــذاران کشــور های آفریقــای جنوب
ــرق متصــل  ــه شــبکه سراســری ب ــدازی و ب شهرســتان های بشــرویه ، سربیشــه و خوســف راه ان

ــد. ــداری می کن ــرو خری ــدی آن را وزارت نی ــرق تولی ــه ب ــت ک ــده اس ش
بهروزی فر افزود: همچنین یک سرمایه گذار از آفریقای جنوبی ، برای راه اندازی نیروگاه خورشیدی 
۱۰ مگاواتی در سربیشه با سرمایه ۱۴ میلیون و ۲۵۶ هزار یورو اقدام و پروانه بهره برداری از سازمان 
انرژی های تجدیدپذیر ایران و همچنین مجوز سرمایه گذاری خارجی را اخذ کرده است. وی گفت: 
دیهوک  در  مگاواتی   ۹ و   ۲ نیروگاه های  اندازی  راه  برای  نیز  آلمان  و  اسپانیا  از  سرمایه گذارانی 

شهرستان طبس و بشرویه اقدام کرده اند که نیروگاه دیهوک در حال ورود تجهیزات است.

آن مرد با پول آمد

سرمایه گذاری ۴ کشور خارجی برای 
تولید برق خورشیدی در خراسان جنوبی

بررسی مشکلات مردم استان با حضور نماینده ولی فقیه و استاندار

اهمیت اطلاع رسانی درخصوص حفظ فاصله 
گذاری اجتماعی  و رعایت پروتکل های بهداشتی
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یادداشت امروز

خونی که دامن گیر آمریکا می شود
امروز خراسان جنوبی - محمد فاضل

برخی کلمات انتخاب می شوند برای خلق معجزه. برخی قلم 
ها هم در همه زمان ها مبعوث می شوند برای شرح اعجازی 
که خدا هر روز بندگانش را بدان می خواند. این کلمات و این 
قلم ها مأمورند به شرح آدم ها و رویداد هایی که باید نگاه 
ها را به سمت خدا ببرند و "عبودیت" را معنایی نو باشند. 
این کلمات و این قلم ها امروز "قاسم سلیمانی" را دارند 
برای نوشتن. برای تحریر خط آزادگی. برای تصویرِ حقیقتی 
که واقعیت های جهان را هم به نفع حق تغییر خواهد داد؛ 
ببینید آمریکا را، ببینید خیزش مظلومان را، ببینید که دامنه 
خونی که در عراق ریختند دارد زورمندان باطل کردار را در ینگه 
دنیا به هم می ریزد! ببینید، همه این ماجراها را به دقت 
رصد کنید تا مطلبی که من خواندم و به شوق آمدم را با 
هم بخوانیم و جان مان تازه شود به امیدی صادق که در 
عالم، اتفاقاتی خواهد افتاد که کرسی نشستگان مستکبر را 
بر زمین خواهد کوفت و به تحقق وعده قرآنی امامت زمین 
از سوی مستضعفان، نزدیک خواهیم شد. در آن مطلب- که 
متاسفانه اسم نویسنده نداشت- تصریح شده بود که؛ سه 
قتل، شیطان را پشیمان کرد، قتل یحیی، قتل حسین )ع( 
و قتل حاج قاسم سلیمانی.چون شیطان و شیطانک ها به 
نتیجه دلخواه خود نرسیدند بلکه به تقاص این خون گرفتار 
آمدند. من تردید ندارم که آمریکا و این سوداگر مرگ و بساز 
بفروش ننگ، تاوان پس خواهد داد سخت و پشیمان کننده 
مطمئن باشید، خون مظلوم از تک و تا نمی افتد تا ظالم را 
براندازد. این سنت خداست که به روزگاران به تجربه بشری 
تبدیل شده است. در آن مطلب زیبا تصویر شده بود سلیمانی 
زیبا و عارفانه؛ او نفس تزکیه شده بود، شاید همان نفس 
زکیه که گزارش های آخر الزمانی از شهادت او پیش از ظهور 

در خاک عراق روایت می کند.
را پنج سال دیر کشتند؛  وقتی که نگین  قاسم سلیمانی 
یک  می کند، کشتنش  حکومت  قلبها  تخت  بر  سلیمانی 
پیروزی نبود، حتی یک شکست هم نبود، یک فاجعه بود 

برای دستگاه امنیتی ابلیس. 
بزرگ را وقتی می کشند که بزرگ نشده است وقتی بزرگ شد 
باید بزرگی اش را کشت نه خودش را قاسم سلیمانی هم 
بزرگ شد و هم بزرگی اش هر روز دامن گستر تر می شود و 
او ایمن تر و نا میرا تر. دیگر برای کشتن قاسم دیر بود. بی 
جهت نبود که دیگر قاسم »جوشن« نمی پوشید،  بلکه دشت 
به دشت و کوه به کوه و فرودگاه به فرودگاه دنبال »پرواز« 
بود دیگر شهادت آرزویش نبود، نیازش شده بود. نه این که 
شوق شهادت، شکیبش را شکسته باشد، نه! او خود را به 
هَ جُمْجُمَتَكَ را از مولا علی همیشه در  خدا سپرده بود؛ اعَِرِ اللَّ
یاد داشت. با خدا بود لذا رفتنش ماندگارتر از ماندنش بود؛ با 

برکت تر! ببینید این روز ها آمریکا را!
انگارخمره عطر سلیمانی را در هارتلند منفجر کردند. یعنی 

آمریکایی ها می خواهند بروند و مسیح می خواهد بیاید:
تکه تکه عشق قاسم، شاخه های درخت کریسمس را هم 

چراغانی کرده؛ قاسم را تکثیر کردند...
قاسم بزرگتر از آن بود که به دست کوچکتر از آمریکا کشته 
شود و آمریکا کوچکتر از آن است که در خون سلیمانی غرق 
نشود. قاسم قاتل داعش آمریکایی بود. اگر سلیمانی نبود، 
دختران اروپایی بردگان داعش بودند. قاسم برادر همه دختران 
اروپایی است. قاسم پدر شهید همه کودکان اروپایی است. 
آمریکا قاسم را نکشت، زنده تر کرد. قاسم رفته است مسیح 
را برای آمدن خبر کند؛ به زودی با مسیح بر می گردد و شاید 
ما هم ببینیم آن روز را. خدا کند ببینیم آن روز را . یادم 
هست روی برگه ای چنین نوشته بودند؛ رفته سردار نفس 
تازه کند، برگردد که ظهور گل نرگس به خدا نزدیک است.... 
و چنین است و چنین خواهد شد، مطمئن باشیم. الیس 

الصبح بقریب؟!

0915 با عرض سلام خدمت استاندار محترم برای چندمین 
بار است که پیام میدیم روستایی در یک کیلومتری مرکز 
ساعت  نیم  است.خواهشمندیم  خاکی  اش  جاده  استان 
نزدیک  واز  دهید  اختصاص  روستا  این  به  را  وقتتان  از 
جاده رو ببینید تا متوجه شوید ما اهالی روستای حسین 
تو  شده  داغون  ماشینهایمان  می کشیم  چی  باقران  آباد 
این جاده خودتان را جای ما بزارید بعد عادلانه  تصمیم 

بگیرید. با تشکر

0915 سلام در دوران کرونا همه باید همکاری کنند تعدادی 
طریق  از  می کنند  وسعی  دارند  فعال  مدیران  مدارس  از 
فضای مجازی کارهای مدرسه را انجام دهند ولی متاسفانه 
مدرسه  رابه  ودو مستخدم  معاون  مدیران سه  از  تعدادی 
بیایند  نفر  بهتره روزی دو  بدون هیچ کاری که  آورند  می 
جهت انجام کارها باید مدارس سایت ثبت نام غیر حضوری 
برای دانش آموزان فراهم کنند تا از شیوع کرونا جلوگیری 
شود. اداره آموزش وپرورش هم باید همکاری بیشتر کند 

ومدیران را آگاه کند که تجمع در مدارس نشود

خواهشمند  جنوبی  خراسان  محبوب  استاندار  سلام   0915
درفاصله  که  دزگ  روستای  مشکلات  بررسی  جهت  است 
5کیلومتری مرکز استان میباشد بازدیدمیدانی داشته باشید. 

0915 سلام روستاسیاهدره بخش مود متاسفانه دیجیتال 
خواهشمندم  ازمسئولین  شده  قطع  دوسال  ولی  آمده 
پیگیری کنندودرستش کنندتامردم ازبرنامه های سیما بی 

بهره نباشند

چی  برا  شهردار  آقای  محترم  شهردار  خدمت  سلام   0915
درختان کاج کنار خیابان جمهوری پایین تر از چهارراه مصلی 

رو در سال 99 آب نمی دهند همه دارند خشک می شوند.

افسار گسیخته، برخی  بااین همه گرانی های  0915 سلام، 
ادارات دولتی هم بلای جان مردم شده اند.کسی نیست که 

به داد مردم برسد.

0915 سلام.مدیر محترم کار و رفاه اجتماعی خواهشمندم 
نسبت به شرکتهای دستگاه پوز که با بانکها قرارداد بستند 
و برابر قانون کاربه نیروهاشون حقوق مزایا نمیدن وبیمه 
میگیرن  آنچنانی  وسفته  سنگین  وقراردادهای  نمیکنن 
بررسی لازم به عمل بیارید جلوفعالیتشون بگیرید متشکر

0915 سلام پروژه تجاری حلال احمر در حال اتمام است آیا 
مسوولان شهرداری و شورای شهر حق و حقوق مردم را در 
این پروژه دریافت کرده اند یا نه. ضمنا وضعیت پارکینگ 
این پروژه به کجا رسیده است این خیابان همین الان مشکل 
برابر  پروژه مشکل چند  افتتاح  از  بعد  دارد قطغا  پارکینگ 
خواهد شد آنوقت شهردار غیر بومی که از این شهر خواهد 
رفت و مردم خواهند ماند با مشکلات غیر قابل حل ترافیکی 
و  هستند  تعطیل  استان  ادارت   برخی  سلام گویا   0915
پیام های مطرح  کسی نیست که پاسخگوی مشکلات و 

شده مردم در رسانه ها باشد.

و  برنامه  سازمان  رئیس  و  جمهور  رئیس  محترم  معاون  مقدم 
بودجه کشور، گل آذین باد....

به خراسان جنوبی خوش آمدید... ممنون از اینکه برای چند مین 
بار به استان محروم ما، خراسان جنوبی سفر می کنید...

با  حد  چه  تا  سفرها  این  در  دانم  نمی  واقعا  نوبخت!  دکتر  آقای 
شهرستان بیرجند به عنوان مرکز استان کم برخوردار خراسان جنوبی 
و  اید  شده  آشنا  شهرستان،  این  های  نیازمندی  و  محرومیتها  و 
در خصوص  مباحثی  و  مطالب  چه  شهرستان،  و  استانی  مدیران 
شهرستان مرکز استان به عرض جنابعالی رسانده اند.... اما به عنوان 
یک شهروند بیرجندی خواهشمندم مراتب تعجب و تأسف شدید 
خصوص  در  را  قدرشناسم  و  صبور  فرهنگ،  با  همشهریان  و  من 
و  محروم  مناطق  ردیف  از  بیرجند  نام شهرستان  ناعادلانه  خروج 
مشمول طرحهای محرومیت زدایی دولت، خدمت  ریاست محترم 

جمهور ابلاغ و اعلام فرمایید....
این یک تصمیم واقعا عجیب و به دور از عدالت و انصاف است 
را  این تصمیم  امید درخواست تجدید نظر در  از دولت تدبیر و  و 

داریم....
مراکز  بین  در  شهرستان  محرومترین  بیرجند  شهرستان  شک  بی 

استان های کشور است...
بیرجند تنها مرکز استان در کشور است که مردم آن از کمبود حداقل 
ابتدایی و  بردند و تقریبا تمام مدارس  ۳00 کلاس درس رنج می 

بخشی از مدارس متوسطه این شرستان، دو نوبته است!...
یک  تنها  قالب  در  و  است  زیاد  شهرستان  این  روستاهای  تعداد 
روستاها هم  این  درصد محرومیت  البته  و  اداره می شود  بخش 

بالاست به طوری که آب شرب مورد نیاز دهها روستا با تانکر حمل 
و منتقل می شود!...

در  امکانات  و  فضا  شدید  کمبود  و  بحران  باوجود  دکتر!  آقای 
بخشهای مختلف از جمله آموزشی، فضای سبز و ... بیش از ۳5 
و  امکانات  از  بیرجند  شهر  حاشیه  در  ساکن  از جمعیت  نفر  هزار 
ظرفیتهای محدود این شهر استفاده می کنند و این در حالیست 
در  نیاز شهروندان ساکن  پاسخگوی  امکانات و ظرفیتها،  این  که 
محدوده اصلی شهر هم نیست!... و عجیب تر اینکه  نه تنها هیچ 
اعتبار و امکانات ویژه ای برای رفع نیازهای این جمعیت مازاد و 
سرریز  شهر بیرجند اختصاص نمی یابد بلکه هر ساله شاهد کاهش 

اعتبارات این شهرستان هستیم!...
آقای دکتر! شهرستان بیرجند تنها مرکز استان در کشور است که 
و  آن مستاجرند  در  ادارات کل  و حتی  ادارات  شهرستانی  برخی 
از   بسیاری  به  متعلق  ساختمانهای  و  ندارند  مستقلی  ساختمان 
ادارات شهرستانی به تصرف ادارات کل استان درآمده است و دود 
با افزایش بی رویه و کاذب اجاره بها و  اجاره نشینی ادارات هم 

قیمت زمین و مسکن به چشم شهروندان بیرجندی می رود!...
بسیاری از واحدهای تولیدی و صنعتی شهرستان بیرجند تعطیل 
تمام  با  واحدی  هیچ  تقریبا  و  است  تعطیلی  شرف  در  ویا  شده 

ظرفیتش فعال نیست!...
نیاز  مورد  فضاهای  و  ها  کاربری  کمبود  باوجود  دکتر!  آقای 
شهروندان در سطح شهر به ویژه در بخش آموزشی و فضای سبز، 
نهادهاست  ارگانها و  اراضی شهر در اختیار  از  بخش قابل توجهی 
از  انتقال  از  آنها حتی پس  پادگان،  اراضی  از جمله  در مواردی  و 

داخل شهر( دست  زمین  برابر  دو  معادل  زمینی  دریافت  )و  شهر 
اراضی  واگذاری  به  و حاضر  دارند  برنمی  آن  اراضی  و  از سر شهر 

شهر نیستند!...
آقای دکتر نوبخت! شهرستان بیرجند محرومترین شهرستان مرکز 
می شود  مطرح  مسائلی که  بر خلاف  زیرا  است  کشور  در  استان 
شاخصها  از  بسیاری  در  هم  استان  شهرستانهای  برخی  از  حتی 
محرومتر و عقب تر است و با این وجود بار خدمت به کل استان را 
نیز به دوش می کشد و عجیب تر اینکه متاسفانه بنا به عادتی نخ 
نما شده و کاملا بی اساس از پسوند برخوردار برای این شهرستان 

محروم استفاده می شود!...
آقای دکتر! لطفا به داد شهرستان محروم و مظلوم بیرجند که به 
حق، سنگ زیرین آسیاب استان محروم خراسان جنوبی است و 
فریاد مظلومیتش در هیاهوی پوچ مرکزیت استان و فریاد دیگر 

شهرستانها گم شده، برسید!...
آقای دکتر! انصافا شهرستان بیرجند نه تنها برخوردار نیست که به 
جنوبی  خراسان  محروم  استان  شهرستانهای  محرومترین  از  حق 

است پس لطفا به دادش برسید، لطفا!...

خراســان  در  خــاص  بیمــاران  مرکــز  رئیــس 
ــو از  ــد عض ــش پیون ــدازی بخ ــی از راه ان جنوب
ابتــدای مهرمــاه امســال در بیمارســتان رازی 
 ۳1 از  راســتا  همیــن  در  و گفــت:  داد  خبــر 
خردادمــاه بــه مــدت چهــار روز، کارگاه آموزشــی 
بــرای پرســنل پرســتاری و پزشــکی خراســان 
جنوبــی برگــزار خواهــد شــد. »هــادی دهقانــی« 
اظهــار کــرد: اقدامــات درمانــی در خصــوص 
ــلاج  ــب الع ــاص و صع ــاران خ ــت از بیم حمای
ــتی  ــای بهداش ــتورالعمل ه ــه دس ــه ب ــا توج ب
انجــام شــده اســت. رئیــس مرکــز بیمــاران 
خــاص در خراســان جنوبــی بــا بیــان از ابتــدای 
شــیوع بیمــاری کرونــا یکــی از دغدغه هــای مــا 
حفاظــت از بیمــاران خــاص در خراســان  جنوبــی 
در برابــر ویــروس کرونــا بــود، افــزود: در همیــن 

راســتا بــا توجــه بــه ریفــرال بــودن بیمارســتان 
ولیعصر)عــج( جهــت کرونــا، انتقــال موقــت 
بیمــاران دیالیــزی ســرپایی آن مرکــز بــه ســایر 

ــد. ــام ش ــز انج مراک
دهقانــی ادامــه داد: در ایــن مــدت بیمــاران 
دیالیــزی اورژانســی بســته بــه شــرایط آنهــا 
)کرونــا مثبــت، منفــی، مشــکوک( و میــزان 
یــا  جامــع  مرکــز  در  آنهــا  بــودن  بدحــال 
ــرش شــدند. وی  بیمارســتان ولیعصر)عــج( پذی
ــر اینکــه بســته هــای دارویــی ســه  ــد ب ــا تاکی ب
ــه بیمــاران خــاص تحویــل مــی دادیــم  ماهــه ب
تــا بــرای تهیــه دارو بــه مراکــز درمانــی مراجعــه 
ــکل  ــون مش ــبختانه تاکن ــزود: خوش ــد، اف نکنن
ــن بیمــاران در اســتان  ــرای ای ــی ب ــود داروی کمب

ــم.  ــته ای نداش

مدیرکل صدا و سیمای خراسان جنوبی از در دست 
اجرا بودن ۴۴ ایستگاه دیجیتال روستایی در استان 
خبر داد و گفت: برنامه ریزی شده این ایستگاه ها در 
شهریورماه سال جاری به بهره برداری برسد. علیرضا 
آئینه دار افزود: استان خراسان جنوبی با 151 هزار 
کیلومتر مربع وسعت به عنوان یکی از پهناورترین 
و کم تراکم ترین استان های کشور مطرح بوده و به 
همین جهت در برخی شاخص ها محرومیت های 
زیادی دارد. مدیرکل صدا و سیمای خراسان جنوبی 
بیان داشت: پوشش دیجیتال شبکه های تلویزیونی 
طریق  از  محرومیت ها  رفع  برای  مناسبی  فرصت 
مناطق  تاریخی  و  فرهنگی  ظرفیت های  معرفی 
روستایی استان است. وی با بیان اینکه تقویت و راه 
اندازی فرستنده های دیجیتال در روستاها به عنوان 
یکی از اساسی ترین نیازهای جامعه روستایی امروز 
است، ادامه داد: در این راستا راه اندازی ایستگاه های 
دیجیتال از مهمترین اولویت های استان در جهت 

کمک به توسعه و پیشرفت استان بوده است.
آئینه دار با اشاره به انعقاد تفاهم نامه ای در همین 
استانداری  مابین  سال گذشته  آذرماه  طی  راستا 
خراسان جنوبی و سازمان صدا و سیما گفت: تا قبل 
از انعقاد تفاهم نامه مزبور ضریب نفوذ مراکز دیجیتال 

در استان کمتر از 90 درصد بوده است.
وی ادامه داد: با انعقاد تفاهم نامه مزبور در سال 
مناطق  در  دیجیتال  ایستگاه   ۸۳ اجرای  گذشته 
روستایی در دستورکار مسئولین استان قرار گرفت. 
گفت:  جنوبی  خراسان  سیمای  و  صدا  مدیرکل 
ایستگاه  تعداد ۳9  تاکنون  جاری  سال  ابتدای  از 

است.  رسیده  برداری  بهره  به  روستایی  دیجیتال 
به گفته وی در حال حاضر عملیات اجرایی تعداد 
۴۴ ایستگاه دیجیتال روستایی دیگر با همکاری و 
مشارکت صدا و سیما و نهادهای انقلابی و نیز جلب 

مشارکت اهالی و دهیاری ها در دست اجرا است.
آئینه دار تصریح کرد: با اجرای کامل این ایستگاه های 
تا شهریور ماه سال جاری ضریب بهره مندی مردم 
از پوشش شبکه های دیجیتال در سطح استان به 

میانگین کشور خواهد رسید.
وی سـفر معاون رئیس جمهور و رئیس سـازمان 
برنامـه و بودجـه به اسـتان اشـاره کـرد و گفت: در 
ایـن سـفر 1۲ فرسـتنده دیجیتال بـرای بهره مندی 
1۸ روسـتا از شـبکه های رادیویـی و تلویزیونی به 

بهـره برداری می رسـد.

پیشکش به رئیس سازمان برنامه و بودجه دکتر نوبخت

آقای دکتر! لطفا به داد بیرجند برسید!...

 رئیس مرکز بیماران خاص در خراسان :جنوبی

بخش پیوند عضو در بیمارستان رازی 
امسال راه اندازی می شود

۴۴ ایستگاه دیجیتال روستایی
 در خراسان جنوبی راه اندازی می شود
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 طنز امروز

حوادث

 جشن ازدواج
آخر این هفته، جشن ازدواج ما به پاست

با حضور گرم خود، در آن صفا جاری کنید

ازدواج و عقد یک امر مهم و جدی است

لطفاً از آوردن اطفال، خودداری کنید

بر شکم صابون زده، آماده سازیدش قشنگ

 معده را از هر غذا و میوه ای عاری کنید

تا مفصل توی آن جشن عزیز و با شکوه

با غذا و میوه ی آن جشن افطاری کنید

البته خیلی نباید هول و پرخور بود ها

پیش فامیل مقابل آبروداری کنید

میوه، شیرینی، شب پاتختی مان هم لازم است 

پس برای صرفه جویی اندکی یاری کنید

گر کسی با میوه دارد می نماید خودکشی

 دل به حال ما و او سوزانده، اخطاری کنید

موقع کادو خریدن، چرب باشد کادوتان

پس حذر از تابلو و ساعات دیواری کنید

هرچه باشد نسبت قومی تان نزدیک تر

هدیه را هم چرب تر، از روی ناچاری کنید

در امور زندگی، دینار اگر باشد حساب

کادو نوعی بخشش است، آن را سه خرواری کنید

گرم باید کرد مجلس را، از این رو گاه گاه

 چون بخاری بهر تنظیم دما، کاری کنید

ساکت و صامت نباشید و به همراه موزیک

دست و پا را استفاده، آن هم ابزاری کنید

لامبادا، تانگو و بابا کرم یا هرچه هست

از هنرهاتان تماماً پرده برداری کنید

البته هرچیز دارد مرزی و اندازه ای

 پس نباید حرکات نا به هنجاری کنید

کی دلش می خواهد آخر در بیاید سی دی اش؟

 با موبایل خود مبادا فیلمبرداری کنید

در نهایت، مجلس ما را مزین با حضور

 بی ادا و منت و هر گونه اطواری کنید

ــا  ــد ب ــاب بیرجن ــی و انق ــتان عموم دادس
توابــع  از  فورجــان  روســتای  در  حضــور 
ــته  ــزاع دس ــی ن ــه در پ ــتان ک ــن شهرس ای
ــا  جمعــی در روســتا انجــام شــد، گفــت: ب
اخالگــران در نظــم و آســایش عمومــی 

برخــورد قاطــع و بازدارنــده می شــود.
ــزاع  ــروز ن ــی ب ســید حســین مقــدس در پ
ــتا در  ــی ۲ روس ــن اهال ــی بی ــته جمع دس
روســتاهای  از  بیرجنــد  مرکــزی  بخــش 

ــی  ــرد و از اهال ــی ک ــد میدان ــور بازدی مذک
و مطلعیــن هــر ۲ روســتا شــامل اعضــای 
شــورای اســامی و دیگــر مــردم حاضــر در 
محــل تحقیقــات لازم را بــه عمــل آورد. وی 
ــه  ــات مجرمان ــه اقدام ــه ب ــا توج ــت: ب گف
متهمــان بــه ویــژه تخریــب امــوال عمومی 
ــب  ــای ش ــم در نیمه ه ــی آن ه و خصوص
و اخــال در نظــم و آســایش و آرامــش 
ــرای  ــی و ایجــاد رعــب و وحشــت ب عموم

اهالــی روســتا، برخــورد قاطــع و بازدارنــده 
بــا اخالگــران در نظــم و آســایش عمومــی 

صــورت خواهــد گرفــت.
مرکــز  انقــاب  و  عمومــی  دادســتان 
تــاش  بــا  افــزود:  جنوبــی  خراســان 
ــی  ــع انتظام ــتری و مرج ــان دادگس ضابط
تحــت هیــچ شــرایطی اجــازه تظاهــر و 
بــه  مجــدد  اخالگــری  و  قدرت نمایــی 
و مطابــق  نخواهــد شــد  داده  مجرمــان 

قانــون بــا قاطعیــت برخــورد خواهــد شــد.
وی تاکیــد کــرد: ضمــن اینکــه بــا تشــکیل 
پرونــده در شــعبه دادســتانی، متهمــان بــا 
ــی  ــدان معرف ــه زن ــری ب ــن کیف ــرار تامی ق
در  متهمــان  اتهامــات  بــه  و  شــده اند 
ــه فوریــت رســیدگی  ــده مذکــور نیــز ب پرون
خواهــد شــد تــا اخالگــران در نظــم و 
ــه مجــازات  امنیــت و آســایش عمومــی ب

ــند. برس

حریق در پادگان ۰4 بیرجند
مدیرعامـل سـازمان آتـش نشـانی بیرجنـد از آتـش گرفتـن تعـداد 
زیـادی از درختـان پـادگان ۰۴ بیرجنـد خبـر داد. سـید علی حسـینی 
افـزود: بـا اعـام حادثـه، دو تیم آتش نشـانی به محل اعزام شـدند.

وی بـا بیـان اینکـه حریـق مهـار شـده و نیروهـا در حـال لکه گیـری 
هسـتند، گفت: اقدامات پیشـگیرانه در محل حادثه توسـط نیروهای 
آتـش نشـانی در حـال انجـام اسـت. حسـینی با بیـان اینکـه در بدو 
ورود نیروهـا، حریـق گسـترده بـوده اسـت، افـزود: بخـش اعظمـی 
از قسـمت های سـوخته درختـان و علف هـای خشـک بوده انـد امـا 
درخت هـای سـبز هـم دچـار حریـق شـده اسـت.مدیرعامل سـازمان 
آتـش نشـانی بیرجنـد گفـت: علـت حادثه در دسـت بررسـی اسـت.

بازداشت زندانی فراری در بیرجند
فرمانـده انتظامـی خراسـان جنوبی از بازداشـت یک زندانـی فراری و 
همدسـتش هنـگام حمل مواد مخدر در شهرسـتان بیرجنـد خبر داد. 
سـردار شـجاع  گفـت: مأمـوران پلیـس مبـارزه با مـواد مخدر اسـتان 
بـا اشـراف اطاعاتـی اخبـاری دریافـت کردند کـه یک زندانـی فراری 
بـا همـکاری فـردی دیگـر بـا یـک سـواری پراید قصـد جابـه جایی و 
حمـل محمولـه ای از مـواد مخـدر را دارنـد کـه موضـوع پیگیـری و 

دسـتگیری متهمـان در دسـتور کار پلیـس قـرار گرفـت.
وی افـزود: مأمـوران خـودروی متهمـان را در جـاده بیرجند-خوسـف 
شناسـایی و آن را توقیـف و در بازرسـی از خـودرو ۱۲۶ کیلـو و ۵۰۰ 

گـرم تریـاک کشـف کردند.

دادستان بیرجند  با اخلالگران در نظم و امنیت برخورد بازدارنده می شود
با حضور در 
روستای فورجان:

ســالروز شــهادت شــهیدان محمــد 
ــدی گل و  ــان احم ــب ج ــتی، رج نوفرس
ــم.  ــی داری ــی م ــری را گرام ــد حائ حمی

دومین جلسه رسیدگی به اتهامات طبری برگزار شد؛ 
دادگاهی که با مسائل مطرح شده در جلسه اول آن، 
حالا بیشتر در کانون توجه افکار عمومی قرار گرفته 

است.
دادگاهی که جلسه اول آن صبح روز ۱۸ خرداد ماه 
برگزار شد و نماینده اتهامات ۲۲ متهم پرونده را قرائت 
کرد؛ کیفرخواستی که موجب مطرح شدن اسامی دیگر 
متهمان پرونده و طرح مسائلی پیرامون ایشان گردید 

که هنوز ادامه دارد.
چند تذکر قاضی در شروع محاکمه

در ابتدای جلسه، قاضی ضمن اعام برگزاری جلسه 
علنی دادگاه گفت: قبل از شروع محاکمه لازم است 

مطالبی را از باب تذکر اعام کنم.
مرجع  تنها  قانون  عنوان  به  دادگاه  داد:  ادامه  وی 
رسیدگی و دادرسی کامل درباره اتهام متهمان است و 
تصمیم به رای دادگاه پس از استماع و دفاع متهمان 
هرگونه  از  دیگران  لذا  بود؛  خواهد  دلایل  بررسی  و 

پیش داوری خودداری کنند.
و  دادگاه  جلسات  برگزاری  افزود:  بابایی  قاضی 
موضوعات مطروحه نباید دستمایه تسویه حساب 
اشخاص و گروه ها باشد، و جریانات هم از تولید اخبار 
کذب و متهم کردن دیگران به نام متهمان این پرونده 

اجتناب کنند.
وی تاکید کرد: به همه کسانی که در دادگاه سخن 
میگویند اعم از نماینده دادستان، شکات، متهمان 
و وکا تذکر میدهم صرفا در محدوده کیفرخواست و 

سئوالات دادگاه اظهارنظر کنند.
قاضی یادآور شد: فایل صوتی و تصویری هر یک از 
متهمان پرونده که در خارج از کشور به سر می برند 
دارای اثر مثبت بوده و امیدواریم او و دیگران به سخن 
خویش عمل کنند و با حضور در جلسه دادگاه و دفاع 
از اتهامات، به روشن شدن حقایق به این دادگاه کمک 

نمایند.
قوه  اخیرا سخنگوی  تاکید کرد: همانگونه که  وی 
قضاییه اعام کردند، قاطبه قضات و همکاران اداری، 
افرادی سالم، متدین و عادل هستند و عموم قضات 

تاش دارند تا با تخلفات انجام شده برخورد کنند.

طبری: هیچ کدام 
از اتهامات را قبول ندارم

اتباعی طبری  از متهم اکبر  بابایی  در ادامه قاضی 
خواست در جایگاه قرار گیرد و بعد از تفهیم اتهام 
به وی از او خواست ابتدا دفاعیات خود را در باب 

زمین های کاک ارائه دهد.
ساله  یک  تاش  رغم  علی  گفت:  طبری  متهم 
نتوانستند کوچکترین بهانه و دست آویزی برای اتهام 
زنی مرتبط با شغل و سمت من ارائه کنند؛ ۲۰ سال 

خدمت صادقانه به قوه قضائیه داشته ام.
پرونده  این  است  روشن  داد:  ادامه  طبری  متهم 
و  رسیدگی  آن ها  اکثر  زدن ها که  افترا  و  سازی ها 
مختومه شده، مربوط به ده سال یا ۱۵ سال گذشته 

است.
وی گفت: تا این لحظه هیچ کدام از اتهامات را قبول 
ندارم و آقایانی که به عنوان متهم از آن ها نام برده 

شده، موارد اتهامی اغلبشان ارتباطی به من ندارد.
متهم طبری مدعی شد: طبق مقررات قانونی مانند 

سایر شهروندان حق شرعی نسبت به مال خود دارم.
وی مورد اتهامات مربوط به اراضی کاک هم گفت: 
ادامه  ندارم،  قبول  هم  را  مورد کاک  در  اتهامات 
دفاعیاتم را وکیلم انجام خواهد داد.در ادامه جلسه 
دادگاه قاضی خطاب به متهم طبری گفت: در ارتباط 
با دریافت رشوه به مبلغ ۸۴ میلیارد ریال از حسن 

نجفی توضیح دهید.
این متهم گفت: دفاعیاتم را وکیلم انجام می دهد.

قاضی گفت: حق دفاع وکیل محفوظ است و رویه 
دادگاه این است که اول اظهارات متهم استماع شود.

متهم طبری حین صحبت های قاضی از همان جایگاه 
با وکیلش مشورت کرد که آیا پاسخ بدهد یا خیر.

متهم طبری گفت: اصا قبول ندارم با او قراردادی 
نداشتم و قراردادم با فرهاد مشایخ بود و مشایخ این 
پول را داد که با هم ساخت و ساز کنیم، ارتباط مالی 

با نجفی نداشتم.

ارتباط مالی مکتوب شده است
قاضی بابایی اظهارات مشایخ را در مواجهه حضوری 
متهم نزد بازپرس قرائت کرد و خطاب به متهم طبری 
پاسخ دهید.متهم  اظهارات  این  به  با توجه  گفت: 
طبری گفت: با آقای مشایخ قراردادی را با هم منعقد 
کردیم و با توجه به رشته تخصصی من کارهایشان را 

انجام می دادم.
این متهم افزود: در مورد آن مبلغ اطاعی ندارم، در 
سال ۹۰ مطلبی شنیدم و کسی به من گفت اگر فانی 
به تو این پول را داده است پس بده، من ۴ و ۲۰۰ )چهار 
و دویست( از پول را برگرداندم و کتبا هم نوشتم که 

کل پول را بر می گردانم.
بوده  برای چه  قاضی پرسید: تنظیم دست نوشته 

است؟
متهم پاسخ داد: برای این نوشتم که قسمتی از پول 
را برگردانده ام و قسمتی را ساخت و ساز انجام دادم 
هنوز قراردادی که با آقای مشایخ بسته ام در مورد 
زمینی که به من واگذار کرد تا بسازم را به من نداده اند.

نماینده دادستان در ادامه به روز های دستگیری طبری 
اشاره کرد و گفت: زمانی که آقای طبری دستگیر شد 
آن  به مرور کامل شد.  ما  اطاعات  در مورد کاک 
زمان اطاعات ما بیشتر در حوزه آقایان دانیال زاده و 
سرخوش بود، آقای نجفی بعد از دستگیری مشایخ از 

کشور فرار می کند.
نماینده دادستان تصریح کرد: ما اطاعات ۱۵ سال از 
حساب های آقای مشایخ را بررسی کردیم، در حساب 
آقای مشایخ پول هایی است که در ۸۴، ۸۳ الی ۸۸ 
واریزی هایی از سوی آقای مشایخ به آقای طبری 
وجود داشته است. به آقای مشایخ گفتیم که این 
پول ها چیست که برای آقای طبری واریز کردی که 
آقای مشایخ گفت من ۷ میلیارد به آقای طبری بابت 

ساخت و ساز دادم.
نماینده دادستان گفت: در ادامه به سراغ آقای طبری 
رفتیم و گفتیم این پول هایی که آقای مشایخ واریز 
مشایخ ۴  طبری گفت  آقای  چیست؟  بابت  کرده 
میلیارد بابت ساخت و ساز داده است و این اولین 

تناقض در عدد واریزی است.
اینکه  تا  داشت  ادامه  تحقیقات  تصریح کرد:  وی 
مشایخ اعام کرد اسناد او در ویایش در لواسان است 
و ضابطان خدوم بافاصله به ویا می روند و اسناد به 

دست می آید.
قهرمانی خاطر نشان کرد: اولین سند دست خط آقای 

طبری است.

سند زدن خانه ۳۰۰ متری به نام طبری
رییس دادگاه خطاب به متهم طبری گفت: آیا این 

دستخط شماست؟متهم طبری گفت: بله.
نماینده دادستان نیز در ادامه گفت: صورت جلسه ای 
به خط آقای طبری نوشته شد که به آقای مشایخ داده 
می شود در این دست نوشته نوشته شده است که نظر 
به توافق فی ما بین آقای مشایخ مبلغ ۸ میلیارد و 
۴۰۰ میلیون تومان بابت مشارکت در ساخت و ساز 
در اختیار بنده قرار داده است. اولین سوال این است 
که چرا این افراد ضد و نقیض صحبت می کنند. از 
طرفی این به ذهن آمد که آقای مشایخ در سال ۸۴، 
هشت میلیارد از کجا آورده است. در این خصوص با 
آقای مشایخ صحبت کرده ام که گفت اگر تمام زندگی 

و کارخانه های خود را بفروشد شاید این میزان بشود.
قهرمانی اظهار کرد: در تحقیقات اسنادی پیدا کردیم 
و دیدیم یک مبایعه نامه به نام آقای مشایخ است 
و ملکی را مشایخ در کریم خان که ۳۰۰ متر است به 
آقای طبری می دهد و سند رسمی به نام آقای طبری 

می شود.
وی گفت: سئوال این است زمانی که کسی زمینی 
برای مشارکت در ساخت می آورد یا به صورت ۵۰-۵۰ 
شریک می شود و یا آورده ای برای آن فرد دارد؛ این چه 
جور مشارکت در ساخت است که همان ابتدا سند به 
نام او زده می شود لذا حساسیت ما بیشتر شد و ما 

اطاعات را قطره چکانی جمع کردیم.
این  صحنه  پشت  مشایخ  آقای  تصریح کرد:  وی 
حوادث را افشا کرد. آقای مشایخ فردی است که از 
۳۰ سال گذشته با آقای نجفی دوست است و از طریق 
نجفی با آقای طبری دوست می شود، در شرکت های 

آقای نجفی نیز سمت داشته است.
است  مشایخ گفته  آقای  دادستان گفت:  نماینده 
که پول ها برای بنده نیست و توسط حسن نجفی 
و  میلیارد  بدهم. ۸  طبری  آقای  به  شده که  داده 
۴۰۰ در چندین مرحله بوده است.وی عنوان کرد: در 
خصوص ملک کریم خان نیز گردش آن را درآوردیم 
و متوجه شدیم که سابقا به نام فردی بوده که به نام 
آقای مشایخ می زند. او را آوردیم و گفت مشایخ را 
نمی شناسم. ضابطی گفت بنده دو قطعه زمین در 
لواسان از آقای نجفی خریداری کردم و بابت ثمن 
معامله ده چک و یک زمین در کریم خان دادم. به 

من گفت امضا بزن و در دفتر خانه امضا زدم.

در ادامه نماینده دادستان از متهم طبری پرسید آیا با 
آقای نجفی مراوده دارید یا خیر؟ متهم پاسخ داد: سی 

سال است با آقای نجفی آشنا هستم.
نماینده دادستان خطاب به وی گفت: شما قبا گفته 

بودید که او را نمیشناسید.
متهم گفت: شاید شما گوشتان اشتباه شنیده است.

متهم در خال جلسه چند بار در این خصوص اظهارات 
متفاوت و متناقضی بیان داشت.

۸ میلیارد و 4۰۰ میلیون تومان 
دستمزد کارشناسی!

ادامه نماینده دادستان گفت: مشایخ به عنوان  در 
نماینده شرکت پوشینه برای آقای نجفی، به او وکالت 
می دهد. در این میان آقای طبری قرارداد مشاوره و 
کارشناسی می نویسد و توجیه می کند اگر ما به دام 
افتادیم بگوییم این پول ها پول های کارشناسی است.

دادگستری  رسمی  داد: کدام کارشناس  ادامه  وی 
۸ میلیارد و ۴۰۰ میلیون تومان دستمزد کارشناسی 
می گیرد؟ این در حالی است که آقای طبری در سال 

۸۴ این میزان پول به حسابشان آمده است.
نماینده دادستان تاکید کرد: آقای مشایخ در اظهارات 
خود اعام کرد که ملکی به نام آقای طبری زده که 
سند آن نیز موجود است و برای آنکه ردی از مراودات 
مالی باقی نماند این سند را با واسطه به نام آقای 

طبری زده اند.
جلوتر  تحقیقاتمان  در  که  زمانی  داد:  ادامه  وی 
رفتیم وکالت نامه ای دستمان آمد که متوجه شدیم 
خواهران آقای حسن نجفی وکالتی به آقای مشایخ در 
مورد زمینی در لواسان که در سال ۸۳ بوده است داده 
اند که در سال ۸۴ آقای مشایخ با این وکالت نامه کلیه 
حقوق خود را به آقای طبری می دهد و وی نیز با این 

وکالت نامه ملک را به نام خود می زنند.

پولشویی با خرید و واگذاری سهام
قهرمانی ادامه داد: در ادامه تحقیقات به مجتمعی به 
نام سانا برخورد کردیم که متوجه دو واحد ۳۱۹ و ۳۱۳ 
شدیم. بعد از بررسی ها فهمیدیم که مالک واحد ۳۱۳ 
به نام آقای طبری نیست بلکه به نام حمیدرضا نجفی 
است.وی تصریح کرد: در این میان متوجه شدیم که 
آقای طبری این واحد را برای وسایل عکاسی دخترش 
امانت گرفته است سپس آقای طبری مجوز اتحادیه 
عکاسان را برای این واحد اخذ می کند تا آنجا برای 
عکاسی دخترشان باشد. حال این سوال باقیست که 
اگر این واحد برای آقای طبری نبوده چرا اقدام به اخذ 

مجوز کرده و اگر برای ایشان است چرا انکار می کند.
نماینده دادستان اظهارات مشایخ در مورد دریافت 
رشوه و اقدامات مابه ازای رشوه و پولشویی را قرائت 
کرد و گفت: با پیگیری های سازمان بازرسی، طبری 
نگران می شود و قراردادی با مشایخ منعقد می کند و 
بعد از آن ملک کریم خان را به نام دانیال زاده می زنند.

نماینده دادستان افزود: آقای مشایخ ۳۸ هزار سهم 
سهام می خرد و وکالت آن را به طبری می دهد.

قهرمانی همچنین در ارتباط با پیام متهم منصوری به 
دادسرا و عنوان کردن عدم حضورش به دلیل بیماری 
گفت: او هیچ گواهی پزشکی به دادسرا ارائه نداده و 
اگر ادعایی دارد آن را برابر اصل به سفارت ایران تحویل 
دهد. او یک ماه بعد از دستگیری طبری از ایران خارج 

شد و تلفن خود را در ایران گذاشتند!

طبری: از کدام قاضی 

پیگیری کاری را مطالبه نموده ام؟
بعد از اظهارات نماینده دادستان متهم طبری گفت: 
یک نفر از اعضای شهرداری را بیاورید که بگوید بنده 

دخالتی در کاک داشتم.
وی ادامه داد: کار من ساختمانی بوده است در مورد 
سانای یک واحدی را مقابل شماره ۳۱۳ خریدم و 

بیش از ۷۰ درصد پول آن را پرداخت کردم و ۲۰ درصد 
دیگر ماند پس از آماده شدن سند تفکیکی.

متهم طبری افزود: آقای مشایخ سالی یک بار در ایران 
نیست و ۱۱ ماه در خارج از کشور است به او گفتم 
واحد خودم را به شما می دهم و شما واحد خود را 
به من بدهید و او به عنوان امانت کلیدش را به من 
داد و تلفنی قرار داد بستیم، اما هر دو واحد را دست 
نزدیم و گذاشتیم تا کار های ثبتی و پایان کار انجام 
شد. ساختمان به عنوان امانت دست من بوده است.

قاضی پرسید: برای چه امانت گرفتی؟
متهم پاسخ داد: رفیقمان است.

رییس دادگاه از متهم طبری پرسید: اقای منصوری را 
چطور می شناختید؟

متهم طبری که سعی داشت پاسخ ندهد و می گفت 
با  دیدار  یک  فقط  داد گفت:  خواهد  پاسخ  وکیلم 

منصوری، نجفی و مشایخ داشتم!
قاضی پرسید: اظهارات مشایخ را قبول ندارید؟

متهم طبری گفت: اصا قبول ندارم، منصوری کار ه ای 
نبود.

چه  بابت  دریافتی  وجوه  پرسید:  بابایی  قاضی 
موضوعی بوده است؟

متهم طبری پاسخ داد: وجوه دریافتی از مشایخ بابت 
کار های ساختمانی بوده و از نجفی هیچی نگرفته ام.

قاضی بیان کرد: طبق اسناد و مدارک، شما تحت 
پوشش مشایخ، وجوه و اراضی دریافت کردید.

خود  شغلی  موقعیت  از  آیا  گفت:  طبری  متهم 
سواستفاده کرده ام؟ آیا کج دستی کرده ام؟ از کدام 

قاضی پیگیری کاری را مطالبه نموده ام؟
قاضی بیان کرد: درباره همه مسائل به جز اتهامات 

صحبت می کنید.
متهم طبری گفت: اصا مورد کاک را قبول ندارم 
و از نجفی هیچی نگرفته ام. اگر سهام خریده ام، 
تاکنون چه استفاد ه ای کرده ام؟ مشایخ بدون اجازه 

برایم سهام خریده است.
قاضی بابایی بیان کرد: فرهاد پورتمن در اظهاراتش 
گفته که نجفی برای حل مشکل لواسان از طبری 

مساعدت می خواست.
متهم طبری گفت: نجفی هروقت به ایران می آمد 

۴ روز بود و پس از آن به خارج از کشور می رفت.
متهم طبری در ادامه گفت: آقای مشایخ با آقای 
نجفی میآمدند و مرا میدیدند جلسه نبود و ما مانند 

سه برادر بودیم.
این متهم افزود: اگر من ۸۰۰ میلیارد هم بخواهم 
این برادرانم می دهند و اگر کل لواسان و کارخانه 
اش را بخواهم به نام من می کند. این رفاقت است. 
اگر شما از این دوستان ندارید به من ارتباطی ندارد. 
اگر آن ها نیز از من بخواهند من نیز برای آن ها انجام 

می دهم.
وی گفت: مشایخ و نجفی هیچ وقت کار اداری از 

من نخواستند.
قاضی بابایی در ادامه از متهم طبری خواست تا در 
خصوص زمین مشجر در قریه نجار کای لواسان 
توضیح دهد؟این متهم گفت: آن را مشایخ در قالب 
قرارداد آورد که البته هیچ کاری انجام ندادیم قرار بود 
بسازیم، اما صرفا دور آن را دیوار کشی کردیم این 

موضوع مربوط به ۱۶ سال قبل است.
وی گفت: من نمی دانم که مال کیست مشایخ آورده 
بود مشایخ نماینده تام الاختیار نجفی بود و من از 

مشایخ گرفته ام.
قاضی خطاب به متهم طبری گفت: مشایخ وکالت 

واگذاری داشته است.
متهم طبری گفت: مشایخ وکالت واگذاری خیلی 
قرارداد  قالب  در  واگذاری  این  دارد  را  زمین ها  از 

مشارکت بوده است.
طبری گفت:  متهم  به  خطاب  دادستان  نماینده 
در  هستید  مدعی  شما  که  کار هایی  دستمزد 

ساختمان و … انجام می دادید چقدر بوده است؟

متهم گفت: هر چقدر باشد کار من ارزش داشت به 
کسی ربطی ندارد که دریافتی من زیاد بوده.

رییس دادگاه خطاب به متهم طبری گفت: اظهارات 
حسین نصیری در خصوص زمین هایی که صحبتش 
شد این است که زمین متعلق به اکبر طبری بوده و 
به من گفت تا به آن سر بزنم تا کسی نیاید آن را 

بگیرد. در این خصوص چه توضیحی دارید؟
متهم گفت: در لواسان از این موارد زیاد است عده ای 
صحنه سازی می کنند من به او )حسین نصیری( 

وکالت کاری داده بودم.
توضیح  آیا  طبری گفت:  متهم  به  خطاب  قاضی 

دیگری دارید؟
متهم طبری پاسخ داد: خواهشم این است که در 
جلسه بعد شهردار وقت و رییس شورای وقت را 

احضار کنید و بیاورید.
قاضی در ادامه از نماینده دادستان خواست تا در 
مورد زمین مشجر ۱۶۷۵ متر مربع و در خصوص 

نحوه واگذاری آن در لواسان توضیح دهد؟
نماینده دادستان نیز عنوان کرد: این ملک اساسا به 
نام خواهران آقای نجفی بوده که وکالتی به آقای 
به آقای  از یک سال  مشایخ دادند و مشایخ بعد 
طبری وکالت داد و آقای طبری زمین را به نام خود 
میزند و آقای مشایخ میگوید که این کار به دستور 

آقای نجفی انجام شده است.
نماینده دادستان تصریح کرد: آقای طبری گفت که 
این افراد دوست داشتند تا به من پول بدهند کاما 
درست است آقای طبری محبوب دل های متهمان 

اقتصادی بودند.
قهرمانی در ادامه گفت: آقای طبری میخواهد خروج 
آقای نجفی از کشور را عادی جلوه دهد، اما ما برای 
اینکه مستند سازی کنیم مستندات خروج آن ها را 
در چند سال گذشته گرفتیم چنین سابقه ای یافت 
نشد که چندین ماه خارج شده باشند و به کشور 
بازنگشته باشند. صحبت های آقای طبری برای این 

است که خروج آقای نجفی را عادی جلوه دهد.
در  طبری  آقای  ادامه گفت:  در  دادستان  نماینده 

خصوص ملک کریم خان پاسخ مرا ندادند.
من  وکیل  دادگاه گفت:  قاضی  به  خطاب  متهم 
فرصت پیدا نکرده ۱۶ هزار صفحه پرونده را مطالعه 

کند.
وقت  ما  گفت:  وی  به  خطاب  ادامه  در  قاضی 
رسیدگی را عقب انداختیم تا وکای شما بتوانند 

پرونده را مطالعه کنند.
متهم گفت: البته دادگاه همکاری خوبی با وکای 

من داشت.
دیگر  الان  طبری گفت:  متهم  به  خطاب  قاضی 

قصوری از سوی دادگاه نیست.
در ادامه نماینده دادستان اظهارات متهم را یک به 

یک پاسخ داد.
نماینده دادستان گفت: در مورد اینکه آقای طبری 
می گویند درب یکی از اماک را اصا باز نکرده ام، 
آقای طبری شما ملک های زیادی دارید که هنوز 
درب آن را باز نکردید که این ملک ها بسیار چشم 
نواز و لوکس هستند که توسط یک فرد سرشناس 
بانکی به شما داده شده است؛ شما چندین ملک 
این  همه  که  دارید  تهران  ولنجک  و  کیش  در 
دادستان  است.نماینده  بررسی  حال  در  اماک 
درباره اظهارات متهم در خصوص آقای منصوری 
این  مراجعه  کانون  شما  دفتر  چرا  اولا  گفت: 
و مسوولین  است. شما کارشناسان  بوده  آدم ها 
پرونده را ۴ ساعت پشت در نگه می داشتید، اما 
دیواندری  و  نجفی  نیازآذری،  منصوری،  آقایان 

راحت به دفتر شما می آمدند.
منصوری  آقای  از  طبری  آقای  داد:  ادامه  وی 
درخواست دارد تا موضوع کاک را به نفع آقای 

نجفی پیگیری کند.
خارج  دادستان  نماینده  متهم گفت  افزود:  وی 
از کیفرخواست حرف می زند، اما من درخواست 
دارم که قانون را مطالعه کنند تا ببینند خارج از 

کیفرخواست یعنی چه.
در ادامه قاضی درباره دریافت وجه از سوی متهم 
طبری از او پرسید که آیا این اتهام را قبول دارد؟

متهم : قبول ندارم.
را قرائت کرد و  اظهارات مشایخ  ادامه قاضی  در 
گفت: آقای مشایخ گفته نجفی ۵۰۰ هزار یورو به 
قاضی منصوری در ۵ نوبت پرداخت کرده است و 
۸۴ میلیارد ریال نیز طی یک قرارداد شما دریافت 

کرده اید آیا این موارد را قبول دارید؟
متهم پاسخ داد: اصا این ادعا ها را قبول ندارم.

قاضی پرسید: چرا مبالغ را گرفتید؟
متهم پاسخ داد: کار عمرانی می کردیم، اتهامات 
من  به  مشایخ  پولی که  نمی دانم  نمی پذیرم.  را 
داده ۷ و ۸۰۰ بوده یا ۸۰۰ و ۴۰۰ میلیارد، چون از 
این حرف ها با هم نداشتیم. ما هر شب با هم 

تماس تلفنی داشتیم.
ادامه داد: در مورد دیدن خانه ها هم  این متهم 
آقای دانیال زاده می داند من در ساختمانی را که 

خریدم را هم باز نکردم.
پس از پایان دفاعایت متهم طبری قاضی ختم 
بعدی  جلسه  در  گفت:  و  کرد  اعام  را  جلسه 

دفاعیات وکیل اخذ می شود.

دومین جلسه رسیدگی به اتهامات معاون اجرایی دفتر رئیس سابق قوه قضائیه برگزار شد
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خواسته  بار  این  و  بوده  استانی  مشکلات  رفع  مطالبه گر  همچنان  جنوبی  خراسان  مردم 
هایشان را با صدایی رساتر فریاد می زنند تا شاید در مجلس شورای اسلامی مرتفع و وعده 
دور  یازدهمین  نامزدهای  تبلیغاتی  ماراتن  بود که  پیش  چندی  شود.  محقق  نمایندگان 

انتخابات مجلس شورای اسلامی فضای خراسان جنوبی را پر کرده بود.
شعارهای نامزدها برای تصاحب کرسی بهارستان و جلب توجه مردمی، چهار نامزد در حوزه های 
دهند.  واقعیت  رنگ  شعارهایشان  به  تا  مجلس کرد  راهی  را  جنوبی  خراسان  انتخاباتی 
یازدهمین مجلس شورای اسلامی از هشتم خردادماه به طور رسمی آغاز به کار کرده و وقت 
آن رسیده که برای تحقق وعده ها قدم در میدان عمل بگذارند. مردم این دیار کویری چشم 
انتظارند تا مطالبات و خواسته هایشان از طریق پل هایی که با آرا شأن ساخته اند، به مجلس 
برسد و مشکلات شأن از آن خطه رخت بربندد. اگرچه تاکنون افراد دیگری هم به نمایندگی از 
مردم قدم در صحن مجلس گذاشته و برخی برای رفع مشکلات استانی فریاد زده اند اما آنچه 
انتظار می رود باید بنا به شرایط کنونی و برای تحقق آنچه وعده داده اند، مطالبات مردمی را 
گوش فرا دهند. همچنین بر مردم واجب است که روحیه مطالبه گری شأن را بیش از پیش 
دارای  به ماهیت خود،  بسته  در حال حاضر مناطق مختلف خراسان جنوبی  تقویت کنند. 
مشکلاتی بوده که رفع آن نیازمند تعامل دو سویه از سوی مردم و مسئولان است. اهمیت 
این امر را می توان در سخنان حکیمانه رهبر معظم انقلاب جست و جو کرد. چراکه رهبری 
در سخنرانی هایشان بین اقشار مختلف جامعه به ویژه دانشجویان بر تقویت روحیه مطالبه 

گری تاکید داشته اند که عمل به این فرمایش رهبری نیازمند توجه مردم و مسئولان است.

نیازمند نوش داروی مسئولان محورهای مواصلاتی 
یکی از شهروندان بیرجندی در گفت و گو با مهر با بیان اینکه از نمایندگان انتظار می رود به 
وعده هایشان عمل کنند، افزود: نمایندگان موظف هستند به عنوان زبان جمعی از مردم، 
مشکلات را فریاد بزنند. محمود رضایی با اشاره به مشکلات پیش روی استان گفت: در حال 
حاضر کمبود آب در مناطق روستایی یکی از مشکلات جدی استان بوده که نیازمند اجرای 
طرح های مسئولان است. این شهروند بیرجندی با اشاره به محورهای مواصلاتی خراسان 
جنوبی افزود: محورهای این دیار کویری سالانه جان عده زیادی می گیرد که نیازمند ایجاد 
باند دوم است. وی با بیان اینکه از نمایندگان انتظار می رود برای تحقق عدالت در نقاط 
مختلف استان تلاش کنند، افزود: در حال حاضر برخی روستاها از کمترین امکانات رفاهی 

و تفریحی هم برخوردار نیستند.

نمایندگان در جمع مردم باشند
یکی از شهروندان فردوسی هم در گفت و گو با مهر گفت: نمایندگان باید در جمع مردم 
باشند تا شهروندان بتوانند به راحتی درخواست هایشان را مطالبه کنند. فریبا حاجی زاده 
است، گفت:  دشوار  بسیار  مطالبه گری  برای  مسئولان  برخی  به  دسترسی  اینکه  بیان  با 

نمایندگان باید با حضور در بین مردم، مشکلات موجود را بررسی کنند.
وی اظهار کرد: ایجاد اشتغال برای بانوان روستایی یکی از مطالبات پیش روی این قشر 
بوده که می طلبد مورد توجه قرار گیرد. حاجی زاده خواستار رسیدگی و رفع مشکلات مناطق 
با توجه به گران شدن علوفه، تعریف بسته های حمایتی می تواند  عشایری شد و افزود: 

راهکاری مناسب در شرایط فعلی باشد.

جذب سرمایه گذار مورد توجه قرار گیرد
یکــی از شــهروندان سربیشــه ای هــم گفــت: اگرچــه آب مســئله مهمــی در اســتان اســت 
امــا توجــه بــه حــوزه راه هــا هــم از اهمیــت ویــژه ای برخــوردار بــوده کــه نیازمنــد توجهــی 
ــه  ــان اینک ــا بی ــری ب ــد نصی ــت. احم ــان اس ــر متولی ــدگان و دیگ ــوی نماین ــژه از س وی
ــزود:  ــرد، اف ــورت می گی ــدی ص ــه کن ــتان ب ــن اس ــا در ای ــرای پروژه ه ــد اج ــفانه رون متأس
ــه پایــان نرســیده  ــده شــدن محــور بیرجنــد- قایــن از ســال ها قبــل آغــاز و هنــوز ب دوبان
ــود.  ــی می ش ــیر قربان ــن مس ــراد در ای ــیاری از اف ــان بس ــه ج ــت ک ــی اس ــن در حال و ای
ــا  ــر محوره ــش رو دیگ ــزود: در شــرایط پی ــای اســتان اف ــر محوره ــه دیگ ــا اشــاره ب وی ب
ــرار  ــئولان ق ــگاه مس ــت ن ــد در اولوی ــه بای ــود ک ــر می ش ــادی را منج ــات زی ــم تصادف ه
ــا  ــزود: بن ــی و خارجــی شــد و اف ــذاران داخل ــری خواســتار جــذب ســرمایه گ ــرد. نصی گی
ــی  ــه دلایل ــا ب ــا بن ــده ام ــتان آم ــه اس ــادی ب ــذاران زی ــرمایه گ ــون س ــنیده ها تاکن ــر ش ب
برگشــته اند و منصــرف از ســرمایه گــذاری شــده انــد. وی ادامــه داد: بــا توجــه بــه 
محرومیــت اســتان، ســرمایه گــذاران می تواننــد راه رونــق را بــاز کــرده و در راســتای اتمــام 

ــد. ــام دهن ــی انج ــات خوب ــه اقدام ــن منطق ــام ای ــا ناتم پروژه ه

درس نمایندگان در مجلس
نماینده مردم فردوس، سرایان، بشرویه و طبس در مجلس شورای اسلامی هم گفت: فرودگاه ها، 

بهداشت و درمان از جمله اولویت ها ما در مجلس شورای اسلامی است.
حجت الاسلام مجید نصیرایی با بیان اینکه اقتصاد، مسکن و معیشت جوانان از اولویت هایی 
بوده که در مجلس پیگیری می شود، افزود: رفع مشکلات استانی نیازمند همکاری و تعامل تمام 
دستگاه ها است. ,ی با اشاره به دیگر برنامه های سال جاری بیان کرد: ساماندهی راه های مواصلاتی 
از دیگر موضوعاتی بوده که در مجلس پیگیری خواهد شد. حجت الاسلام نصیرایی با اشاره به 
ظرفیت ها و پتانسیل های موجود در استان بیان کرد: ایجاد زیرساخت و توجه به پتانسیل های 
استان هم در مجلس پیگیری خواهد شد. نماینده مردم فردوس، سرایان، بشرویه و طبس در مجلس 
شورای اسلامی با انتقاد از ضعف زیرساخت های بهداشتی در طبس بیان کرد: با توجه به ظرفیت های 
فرهنگی، گردشگری و معادن در طبس، این شهرستان می تواند محور پیشرفت و توسعه استان باشد.

تأمین زیرساخت های برای  تلاش 
نهبندان و سربیشه  

ــه  ــاره ب ــا اش ــم ب ــلامی ه ــورای اس ــس ش ــه در مجل ــدان و سربیش ــردم نهبن ــده م نماین
مشــکلات موجــود در ایــن حــوزه انتخابیــه گفــت: جــاده مناســب، آب آشــامیدنی، 
ــدان و  ــای نهبن ــتان ه ــای شهرس ــن نیازه ــم تری ــرزی از مه ــی و م ــاخت های معدن زیرس
سربیشــه اســت. مصطفــی نخعــی ادامــه داد: برخــی از روســتاهای مشــکلات ویــژه ای در 
حــوزه جــاده ارتباطــی و آب آشــامیدنی دارنــد کــه بایــد بــرای رفــع آنهــا تــلاش شــود. وی 
ــرده  ــذاری ایجــاد ک ــر ســرمایه گ ــی را در ام ــه مســائل زیرســاختی خلل های ــان اینک ــا بی ب
ــادی  ــای زی ــه قابلیت ه ــدان و سربیش ــتان های نهبن ــت: شهرس ــود، گف ــع ش ــد رف ــه بای ک
ــتان  ــق اس ــی در رون ــش مهم ــاخت ها، نق ــن زیرس ــا تأمی ــه ب ــته ک ــدن داش ــه مع از جمل
خواهنــد داشــت. نماینــده مــردم نهبنــدان و سربیشــه در مجلــس شــورای اســلامی اظهــار 
کــرد: بــه نظــر می رســد آن طــور کــه بایــد مــردم بومــی منطقــه از ظرفیــت مــرز بهره منــد 
نشــده و بــا مشــکلات زیــر ســاختی چــون نداشــتن جــاده ترانزیتــی کامــل و مناســب رو به 
رو هســتند. نخعــی خواســتار توجــه ویــژه بــه معــادن ایــن حــوزه انتخابیــه شــد و اظهــار 
کــرد: شناســایی پهنــه معــادن، فراهــم کــردن شــرایط ورود ســرمایه گــذار بخــش خصــوص 
ــه  ــاره ب ــا اش ــد. وی ب ــتان رخ ده ــادن اس ــوزه مع ــد در ح ــی اداری بای ــش بروکراس و کاه
ــم زیرســاخت های لازم را  ــرای ایجــاد اشــتغال، تــلاش می کنی ــان گفــت: ب ــکاری جوان بی

ــه فعلیــت برســانیم. ــوان ایجــاد کــرده و قابلیت هــا را ب ــا تمــام ت ب

لزوم پالایش قوانین در مجلس
طی  این  از  پیش  اسلامی  شورای  مجلس  در  درمیان  و  خوسف  بیرجند،  مردم  نماینده 
جلسه ای بیان کرد: یکی از برنامه هایی که باید در مجلس عملیاتی شود، پالایش قانون هایی 

بوده که قبلًا تصویب شده اما عملی نمی شود.
حسین خسروی اسفزار ادامه داد: پالایش این قوانین می تواند گره بسیاری از مشکلات را 
باز کند که می طلبد مورد توجه قرار گیرد. وی با تاکید بر عملیاتی کردن شعار سال جاری 
بیان کرد: مقام معظم رهبری از اواخر دهه هفتاد بر عملی کردن اقتصاد مقاومتی و کاهش 
مدیریت  با  باید کشور  امروز  اینکه  بیان  با  خسروی  داشته اند.  تاکید  نفت  به  وابستگی 
جهادی اداره شود، ادامه داد: اگر فرمایش رهبری پیرامون اقتصاد مقاومتی عمل می شد، 
کشور امروز گرفتار مشکلات ناشی از تحریم ها نبود. مردم خراسان جنوبی در یازدهمین 
ایستگاه مجلس شورای اسلامی چشم انتظار اند تا قطار وعده مسئولان و نمایندگان به 

مقصد برسد و گوشه ای مشکلات این مردمان رنج دیده رفع شود.

نقش زنجبیل در درمان انواع بیماری

برای آب کردن چربی های شکم از چای زنجبیل و لیموترش غافل 
نشوید

اکسیدان های  آنتی  و   C ویتامین بودن  دارا  به علت  ترش  لیمو 
موجود در خود اگر همراه زنجبیل مصرف شود برای پاکسازی کبد 
افراد و هضم چربی های اضافی تاثیر قابل توجهی خواهد داشت؛ 
چرا که ترکیب این دو خوراکی باعث افزایش خاصیت سم زدایی و 
دیورتیک در چای می شود و همین عامل به سوزاندن بیشتر چربی 
در ناحیه شکم کمک می کند. اگر به انجام این کار تمایل داشتید از 
نصف یک عدد لیمو ترش، یک تکه متوسط زنجبیل، ۱ لیوان آب 

یعنی معادل ۲۵۰ میلی لیتر و به مقدارلازم عسل استفاده کنید.
روش تهیه چای زنجبیل به اینصورت است که قبل از جوشاندن آب، 
زنجبیل را به آب داغ اضافه کنید و بعد از اینکه چند دقیقه ای با 
حرارت ملایم به نقطه جوش رسید، لیمو ترش را بداخل آن بچکانید 

و در صورت تمایل از کمی عسل هم می توانید استفاده کنید.

ابداع یک روش هدفمند برای
 درمان سرطان لوزالمعده

مطالعات محققان نشان می دهد یک درمان ترکیبی جدید نتایج 
موثری در درمان سرطان لوزالمعده )پانکراس( دارد.

ــی  ــان ترکیب ــن درم ــاینس دیلی، ای ــری س ــگاه خب ــزارش  پای ــه گ ب
SapC-DOPS نــام دارد و یــک سیســتم تحویــل داروی مبتنــی بــر 
فنــاوری نانو اســت کــه تحویــل داروهــای اســتاندارد شــیمی درمانی 
ــن  ــتفاده از ای ــا اس ــلولی، ب ــدف س ــه ه ــتی ب ــانگرهای زیس و نش
سیســتم صــورت می گیــرد. نتایج تحقیقات دانشــگاه سینســیناتی 

در آمریــکا نشــان می دهــد ایــن روش در درمــان ســرطان پانکــراس 
موثرتــر از روش هــای متــداول کنونــی اســت.

تشخیص مبتلایان به کرونا توسط 
سگ های آموزش دیده

به دنبال شیوع کرونا در سراسر دنیا برخی از کشورها برای شناسایی 
افراد مبتلا به این بیماری از سگ های تربیت شده استفاده می کنند.

یک مرکز خیریه در کشور  انگلستان سگ هایی را برای شناسایی افراد 
مبتلا به بیماری کووید۱۹ تعلیم می دهد.

سگ ها حیواناتی با حس بویایی بسیار قوی هستند که این حس 
آنها گزینه مناسبی برای تشخیص افراد مبتلا به بیماری کرونا خواهد 
بود. همچنین مطالعاتی در دهه  گذشته نسبت به توانایی سگ ها 
در شناسایی احتمال سرطان پروستات، دیابت ساب کلینیکال و 

پارکینسون صورت گرفته که نتایج مثبتی را در پی داشته است.

مبتلایان خاموش کرونا 
عامل انتقال ویروس نیستند

براساس اعلام سازمان جهانی بهداشت افراد مبتلا به کرونا که علائم 
ظاهری این بیماری را ندارند نقش بسیار کمی در انتقال کووید ۱۹ 

به دیگران دارند.
آیــا افــراد مبتــلا بــه کرونــا، امــا بــدون هیــچ علایمــی می تواننــد 
ویــروس را گســترش دهند؟براســاس گفته هــای دکتــر ماریــان ون 
ــه  ــرادی ک ــت اف ــی بهداش ــازمان جهان ــمی س ــام رس ــوف، مق کرک
تســت کرونــای آن هــا مثبــت شــده، امــا هیــچ نشــانه ای از ایــن 
بیمــاری ندارنــد بســیار نــادر هســتند و امــکان اینکــه کوویــد ۱۹ را 

بــه دیگــران انتقــال دهنــد بســیار کــم اســت.
ممکن است افراد مبتلا به کرونا که علائم ظاهری بیماری را ندارند به 

دلیل ارتباط با بیماران مبتلا به کووید ۱۹ آلوده شده باشند.
این مقام رسمی سازمان جهانی بهداشت، اعلام کرد: بیماران مبتلا 
به کرونا می توانند باعث گسترش ویروس شوند، اما این افراد عامل 

اصلی گسترش کووید ۱۹ نیستند.
اما  مبتلا،  افراد  نشان می دهد  داده ها  ون کرکوف،  دکتر  به گفته 
بدون نشانه بیماری که توانایی آلوده کردن دیگران به کرونا را داشته 
باشند بسیار کم است. البته در این زمینه باید تحقیقات وسیع تری 
انجام گیرد. در ماه های گذشته، مرکز کنترل و پیشگیری بیماری ها 
پیشنهاد کرده بود که بیماران بدون علائم برای جلوگیری از گسترش 

بیشتر ویروس کرونا خود را قرنطینه کنند.

مکان هایی که محل شیوع کرونا هستند
ماسک بزنید

عضو کمیته علمی ستاد مبارزه با کرونا، گفت: اماکن و مشاغل شلوغ 
و پرتردد و حضور در آنها باعث شیوع ویروس کرونا می شود.

مینو محرز در خصوص استفاده از ماسک در فضای عمومی، افزود: 
چنانچه قصد بیرون رفتن از منزل و استفاده از مترو و یا اتوبوس را 

دارید باید ماسک بزنید بخصوص در اماکن عمومی که افراد با فاصله 
کم نسبت به یکدیگر قرار دارند.

وی با اشاره به اینکه ویروس کرونا از طریق حرف زدن نیز می تواند 
منتقل شود، گفت: به همین دلیل مردم باید در اماکن عمومی از 

ماسک استفاده کنند.
عضو کمیته علمی ستاد مبارزه با کرونا، با تاکید بر اینکه با بازگشایی 
اماکن و مشاغل شلوغ و پر تردد موافق نیستم، افزود: یکی از این 
فضاها رستوران است حضور در این فضا ها باعث شیوع بیماری 
کرونا می شود چرا که در رستوران افراد با فاصله کم از یکدیگر قرار 

دارند و غذا می خورند و لاجرم ماسک هم نمی زنند.
محرز به فعالیت باشگاه های ورزشی نیز اشاره کرد و گفت: در شرایط 
فعلی حضور در باشگاه های ورزشی توصیه نمی شود و اگر فردی می 

خواهد ورزش کند با رعایت فاصله پیاده روی کند .

 کدام صابون تاثیر بیشتری برای حذف
 ویروس کرونا دارد؟

در روز های شیوع کرونا در جهان اینکه استفاده از کدام نوع صابون 
برای ضدعفونی بهتر و حذف ویروس تاثیر بیشتری دارد ذهن افراد 
از  استفاده  به خود مشغول کرده است.به نظر نمی رسد  را  زیادی 
صابون جامد ویروس و بیماری را انتقال دهد، همچنین براساس 
دستورالعملی که برای مقابله با انتقال بیماری و عفونت توصیه 
برابر  در  اندازه  یک  به  جامد  و  مایع  صابون  از  استفاده  می شود، 

ضدعفونی کردن بیماری و عفونت تأثیر دارد.
باکتری های به جا مانده بر روی صابون عامل بیماری نیستند

جامع ترین تحقیق تا کنون درباره این موضوع در سال ۱۹۶۵ انجام 
به ۵  را  فردی  این مطالعه دست های  در  دانشمندان  است،  شده 
میلیارد باکتری بیماری زا آغشته کرده و سپس با یک صابون جامد 

شستند، پس از آن یک فرد دیگر هم برای شستن دست های خود 
از همان صابون استفاده کرد، و محققان مشاهده کردند که در صورت 

استفاده از صابون مشترک باکتری ها به فرد دوم منتقل نمی شود.
نتایج این تحقیق نشان می دهد باکتری هایی که بر روی یک صابون 
جامد ممکن است باقی بمانند باعث ابتلا به عفونت و بیماری 

نخواهند شد.

صابون مایع بهتر است یا جامد؟
هنوز محققان تفاوتی میان استفاده از صابون مایع یا جامد مشاهده 
نکرده اند. از دهه ی ۱۹۸۰ درباره تفاوت این دو صابون نظر یه هایی ر 
ا مطرح کردند و اختلاف نظر آن ها بیشتر بر سر تعداد باکتری های 
موجود بر روی هر یک از این صابون ها است. با این وجود، آخرین 
مطالعات درباره مقایسه تأثیر صابون جامد و مایع که در سال ۲۰۰۶ 
انجام شد نشان داد از آنجایی که صابون ها معمولاً مرطوب هستند، 
هر چه بیشتر مورد استفاده قرار بگیرند، میکروب های بیشتری بر 

روی سطح آن ها باقی می ماند.
ایـن امـر بـه دلیـل ویژگـی صابـون اتفاق می افتـد، پس از شسـتن 
دسـت بـا صابـون چربی ها شکسـته شـده و کف می کند کـه باعث 
می شـود میکروب هـای بیشـتری بـا صابـون ترکیب شـود و آب به 

تنهایـی نمی توانـد همه باکتری هـا را از بیـن ببرد.
بـه دلیـل اینکـه مقداری آب بر روی سـطوح بعد از هر بار شستشـو 
باقـی می مانـد تعدادی از باکتری ها هـم در آب باقی خواهند ماند، 
در ایـن حالـت باتوجـه بـه اینکـه صابـون در آب حـل نمی شـود بـا 
شسـتن صابـون  باکتری هـا از بیـن خواهنـد رفـت. مرکـز کنترل و 
پیشـگیری از بیماری هـا توصیه کرده اسـت که مردم برای شسـتن 
دسـت ها از مایـع دستشـویی اسـتفاده کننـد تـا خطـر ابتـلا بـه 

ویـروس و باکتری هـای مضـر را کاهـش دهند.
بـا وجـود اینکـه پر کـردن مخـزن مایع دستشـویی باعث می شـود 
مکانـی بـرای تجمـع میکروب هـا و ویروس هـا باشـد، امـا از نظـر 
مراکـز کنتـرل و پیشـگیری بیماری هـا مایـع دستشـویی نسـبت 
بـه صابـون جامـد بهتـر اسـت؛ زیـرا قبـل از پـر کـردن ایـن مخازن 
می تـوان آن هـا را بـه خوبی ضدعفونی کـرد و احتمـال باقی ماندن 

باکتـری در داخـل آن هـا را کاهـش داد.
گفتنی است، از نظر کارشناسان استفاده هم زمان از صابون مایع و 
جامد منجر به ضدعفونی بیشتر دست ها نمی شود و کافی است برای 
پیشگیری از بیماری هایی مانند کرونا پروتکل های بهداشتی را با 

استفاده از یک نوع صابون )مایع یا جامد( به درستی رعایت کنیم.

مبتلایان خاموش کرونا عامل انتقال ویروس نیستند اخبار علمی

گلایه مردم از عملکرد برخی مسئولان
نامه ای به روزنامه  ارسال  با  از شهروندان بیرجندی  جمعی 
امروز خراسان جنوبی از عملکرد ضعیف برخی از مسئولان گلایه 
کردند. در بخشی از این نامه آمده است اگر قرار بر این گذاشته 
شود که در این شهر هر بلایی سر ما بیرجندی ها بیاید نوتوق 
نزنیم و صدایی در نیاید و لب از لب نگشایم و دست روی دست 
بگذاریم و منتظر آخر کار شویم پس شما چه کاره اید؟ ما در 
ادعا دست فلک را از پشت بسته ایم اما وقتی پای عمل پیش 
می آید اگر کفش پایمان را دربیاورند صدایی از کسی در نمی 
آید همه منتظرند ببینند آخر کار چه می شود ولی متاسفانه 
معمولا مدارک لیز است و زود از دست در می رود و تا به خود 
بیایید طرف کلاه را تا بیخ گوش سرما گذاشته است و به ریش 
ما می خندد در این شهر چندین مسئله مهم وجود دارد که همه 
سکوت کردند و دست روی دست گذاشتند و یکی از این مسائل 
این است که چند هزار اصله درخت در شهر سوخت و خشک 
شد و ضرر غیر قابل جبرانی به محیط زیست و مردم شهر رسید 
و سوال بی پاسخ مردم این شهر این است چرا از سوی مسئولان  
پیگیری مناسب مطابق با قانون حفظ و گسترش فضای سبز 
شهری صورت نگرفته است کافی است این نکته را مد نظر قرار 
دهید که گفتن یک کلمه و طرح یک نکته صریح می تواند 
مدعیان زورگو را از هستی ساقط کند در این مورد اگر مسئولان 
نتوانند وظیفه ای را برعهده دارند انجام دهند به صورت نیروی 
ضد ارزشی در خواهند آمد قبل از هر اقدام باید به جایگاه رفیع 
قانون توجه داشت. حقیقت این است که مردم از هر اقدام 
در زمینه بهبود شرایط عمومی زندگی و تامین رفاه شهروندان 
شدیدا جانبداری می کنند و این مسئله فوق العاده مهم و در 

عین حال ساده در گروه یک جو تصمیم قاطع می باشد.
جمعی از شهروندان

رئیس دانشگاه علوم پزشکی بیرجند:

از خطوط قرمز مقابله با کرونا عبور نکنیم
با گذشت سه روز از بازگشایی مجدد فعالیت های آموزشی 
دانشگاه و اسکان دانشجویان در خوابگاه های دانشجویی، 
از  دانشگاه  دانشجویی  فرهنگی  معاون  و  دانشگاه  رئیس 
خوابگاه های دخترانه ریحانه و پسرانه ولیعصر)عج( بازدید 
کردند و ضمن برسی نحوه اجرای پروتکل های بهداشتی، با 
دانشجویان گفت و گو و از نزدیک مشکلات و مسائل آنان 

را مورد بررسی قرار دادند.
تمامی  اینکه  بیان  با  بازدیدها  این  در  دانشگاه  رئیس 
بهداشتی هستند  پروتکلهای  اجرای  به  موظف  خوابگاهها 
، دانشجویان و اساتید در محل کار و  گفت: همه کارکنان 
خوابگاه ها، ملزم به رعایت نکات بهداشتی و زدن ماسک 
محمد  دکتر  بمانند.  مصون  بیماری  این  از  تا  باشند  می 
دهقانی فیروزآبادی با تاکید بر اینکه برای کاهش نگرانی 
اعمال شود  دانشجویان، مراقبت ها و قوانین سختگیرانه 
تذکر  نکنند  رعایت  را  پروتکلها  که  دانشجویانی  گفت:به 
روپوش  با  که  دانشجویانی  ورود  از  و  شود  داده  جدی 
را دارند جلوگیری شود.  بیمارستان قصد ورود به خوابگاه 
دکتر دهقانی با تاکید بر رعایت فاصله گذاری اجتماعی و 
از  پیشگیری  در  اصل  مهمترین  خودمراقبتی  اینکه  بیان 
کروناست گفت: از خطوط قرمرمقابله با کرونا عبور نکنیم. 

قطار وعده نمایندگان روی ریل مطالبه
 آب، راه، اشتغال در خط مقدم

از میان نامه های رسیده

از میان خبرها
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رئیس جمهور روحانی گفت:ملت بزرگ ایران زانوی آمریکا را شکست، آنها سال 
۹۷ زانوی فشار خود را تا نزدیک گلوی ملت ایران آوردند اما ملت ایران با 
پتک اتحاد وحدت زانوی آمریکا را در هم شکست و اکنون دیگر زانویی ندارد 
که بخواهد نسبت به ملت ایران اعمال فشار کند. آمریکا از لغو تحریم های 
تسلیحاتی ایران عصبانی و به دنبال توطئه است. روحانی افزود: آمریکایی ها با 
ادامه سیاست فشار باز هم به دنبال توطئه هستند، و چون ایران در هفته های 
آینده و در مهرماه به نقطه ای می رسید که طبق قطعنامه ۲۲۳۱ همه تحریم 
های تسلیحاتی ایران برداشته می شود از هم اکنون نسبت به آن روز مهم و 
بلند برای تاریخ دفاعی ایران عصبانی هستند و به دنبال تدوبن قطعنامه و 
ارسال به شورای امنیت سازمان ملل هستند. رییس جمهوری گفت: از چهار 
کشور عضو دائم شورای امنیت توقع داریم در برابراین توطئه آمریکایی ها 
به خاطر منافع و ثبات جهان ایستادگی کنند، ازآنها و مخصوصا از دو کشور 
دوست خود )روسیه و چین( توقع داریم به خاطر منافعی که در توافق هسته 
ای )برجام( مدنظر منطقه و جهان بوده است در برابر توطئه آمریکا بایستند. 
رییس جمهوری گفت: آمریکایی ها بدانند و بفهمند که به شورای امنیت 
قطعنامه ببرند و هرکای که خواستند کنند و حتی به ۲۲۳۱ ضربه بزنند، ایران 
توانمندی دفاعی خود را در همه شرایط بالا می برد. وی یادآور شد: ما در شرایط 
سخت تحریم بهترین سیستم های پدافند هوایی را طراحی کردیم و با همین 
سیستم پدافند ایرانی پهپاد آمریکایی را زدیم بنابراین قدرت دفاعی را توسعه 
خواهیم داد. روحانی تاکید کرد: مردم بدانند که در زمینه اقتصادی دولت همه 

تلاش خود را برای کم کردن فشار بر مردم به کار خواهد گرفت. رییس جمهوری 
گفت: در جلسه امروز هیات دولت، رییس بانک مرکزی ۲ آمار داد که مثبت 
بود و نشان می دهد که حرکت ما حرکت درستی است. یکی مربوط به ۳ ماهه 
چهارم سال ۹۸ بود که کارگاه های بزرگ صنعتی رشد ۱۰.۵ درصدی داشتند که 
رشد قابل ملاحظه ای است که البته اگر کل سال را هم درنظر بگیریم رشد ۱.۹ 
دهم بوده است که بسیار مهم است. وی افزود: امیدوارم رشد اقتصادی سال 
۱۳۹۸ به رغم تحریم وکرونا مثبت باشدکه البته در ماه های آینده روشن می 
شود و رشد اقتصادی بدون نفت مثبت خواهد بود که علائم و نشانه ها این 
است که رشد اقتصادی بدون نفت منفی نخواهد بود و مثبت خواهد بود. 
روحانی گفت: در زمینه کاهش تورم در مساله شاخص بهای تولید علامت 
خوبی را مشاهده می کنیم و این در ماه اردیبهشت نسبت به مدت مشابه در 
سال قبل که نقطه به نقطه حساب کنیم ۱۶ درصد است یعنی کاهش تورم 
و این نوید این است که در ماه های بعدی در مقام عمل در زمینه مصرف 
کننده هم شاهد همین شرایط باشیم.رییس جمهوری افزود: بنابراین هم 
به آینده امیدواریم و هم معتقدیم که امسال، سال جهش تولید است و هم، 
همه توانمان را برای کاهش فشار بر مردم خواهیم گذاشت. روحانی به مشکل 
مردم در مسکن اشاره کرد و افزود: امروز شرایط مسکن و اجاره ها و قیمت 
مسکن با شاخص های اقتصادی کشور منطبق نیست و از طرفی یک جریانی 
در جامعه وجود دارد که به مردمی که یا مستاجرند و یا در شرایط اقدام و 
تهیه مسکن هستند، فشار ناعادلانه ای وارد می کند. رییس جمهوری تصریح 

کرد: امروز در جلسه دولت به »فرهاد دژپسند« 
وزیر اقتصاد و »محمد اسلامی« وزیر راه و 
شهرسازی و »عبدالناصر همتی« رییس کل 

بانک مرکزی دستور دادم این موضوع را مد 
قرار دهند و زیر نظر »اسحاق جهانگیری« معاون 
اول رییس جمهوری همه طرح های مهار قیمت 
مسکن را بررسی کنند تا بتوانیم این فشار را از 

دوش مردم کاهش بدهیم روحانی درباره 
جنایات آمریکا گفت: دولت های 

اما  بودند،  اعتبار  بی  آمریکا، 
این دولت جدید بی اعتبارتر 
شد؛ این دولت همه مقررات 
بین المللی از جمله مساله 
محیط زیست و یونسکو را 
زیر پا گذاشت، همچنین 
و  عالم  حقوق مظلومان 
ملت مظلوم فلسطین و 
بسیار از قرار دادها که با 
دوستان خود داشت را 

هم زیر پا گذاشت.

احسـان خانـدوزی نماینـده ای کـه دانـش آموختـه اقتصـاد اسـت 
بـا انتشـار تصویـری در توییتـر خـود نوشـته بـود: امضاهـای امـروز: 
۱. طـرح اخـذ مالیـات بـر عایـدی سـرمایه، بـرای کنتـرل سـوداگری 
ملـک، خـودرو و... ۲. طرح یکپارچـه کردن دیتای همه دسـتگاههای 
حمایتـی، بـه تفکیک کد ملی ایرانیـان. هـر دو از اولویتهای پیگیری 
خواهـد بـود. همیـن توییـت و انتشـار متـن ایـن طـرح توسـط یـک 
خبرگـزاری باعـث ایجـاد تلاطـم در بـازار بـورس شـد چراکـه عـده ای 
بـا شـنیدن ایـن خبـر در صـدد بیـرون کشـیدن سـرمایه خـود از بازار 
بـورس برآمدنـد. تاثیـر توییـت این نماینـده آن هم بر اسـاس طرحی 
کـه تاکنـون اعـلام وصـول نیـز نشـده اسـت، باعـث انتقـاد برخـی 
کارشناسـان از تجربـه نداشـتن برخـی نماینـدگان و عدم اطـلاع آنان 
از تبعـات اظهـارات خـود شـد. امـا پـس از ایـن اظهـارات مسـئولین 
طـرح  مجلـس،  نماینـده  دیگـر  ابراهیمـی  پـور  و   بـورس  سـازمان 
مالیـات عایـدی بـر بـازار سـرمایه را رد کردند کـه انتظار مـی رود بازار 

پـس از دوروز بـه روال عـادی خـود برگـردد.

حسین الله کرم، عضو انصار حزب الله، خط و نشان تندی برای اصلاح طلبان 
کشید. او رقابت انتخاباتی سال ۱۴۰۰ را میان کاندیداهایی از اصولگرایان 
و نیروهای انقلابی توصیف کرد. این عضو انصار حزب الله با اشاره به 
سخنرانی اخیر رئیس دولت اصلاحات در بنیاد باران گفت: »با توجه به 
اینکه رئیس بنیاد باران در یک سخنرانی، موضوع آشتی ملی را مطرح 
کرد و گفت احتمالا در آینده نزدیک شاهد تکرار اغتشاشات دی ۹۶ و 
آبان ۹۸ خواهیم بود و در آن صورت نظام برخورد خواهد کرد و شاهد 
اوج گیری اغتشاش می شویم، لذا ایشان پیشنهاد آشتی ملی را داده 
بود.« الله کرم افزود: »با این اوصاف بنیاد باران از قانون عبور کرده، چراکه 
باید اغتشاشات را تقبیح کرده و از کارهای اشتباه گذشته نظیر ظلم به 
نظام و مردم در سال ۸۸ عذرخواهی می کرد؛ بنابراین شانس داشتن 
اصلاح طلب سلب کرد.«  جریان  از  باید  را   ۱۴۰۰ سال  در  نامزد  هرگونه 
محمد مهاجری، فعال رسانه ای اصولگرا، دراین باره گفت: الله کرم اخیرا 
کم حرف شده و وقتی حرف می زند، سعی می کند 
حرف هایی بزند که بُرد داشته باشد. مهاجری افزود: 
فکر نمی کنم نسبت به مطلبی که گفتند فکر کرده 
باشند. همینطور حرفی را زده اند که فقط شنیده 
شود. این فعال سیاسی اصولگرا در پایان اظهار 
کرد: آقای الله کرم، من و امثال من چه کاره  
مملکت هستیم که بگوئیم فلانی بیاید 
یا نیاید؟ حرف های من و الله کرم را 

کسی جدی نمی گیرد.

حسین کنعانی مقدم دبیرکل حزب سبز و فعال  سیاسی اصولگرا گفت: اگر قرار است 
اصلاحات به صحنه بیاید، با فردی مثل سید حسن خمینی ائتلاف خواهد کرد.  
معتقدم که اصلاح طلبان بعد از روحانی به کم تر از خاتمی قانع نخواهند شد و بعید 
می دانم به سراغ افرادی نظیر لاریجانی بروند. جریان اصلاحات این تجربه ناموفق 
را داشته که برای حفظ جناح سیاسی خود از نامزدی استفاده کنند که متعلق به 
خود آنها  نیست؛ آنها پاسخی برای هوادارن خودشان ندارند که چگونه به کسی 
رای دهند که با اصلاحات دم خور نبوده است؛ در نتیجه به نظر می رسد که اگر قرار 
است به صحنه بیایند با فردی شبیه به خاتمی نظیر سید حسن خمینی روی کار 
بیایند. آقای لاریجانی همواره در میان اصولگرایان رای داشته و اگر قرار باشد که 
به سمت اصلاح طلبان برود، همین رای اندک خود را نیز از دست خواهد داد، به 
بیانی دیگر حمایت اصلاح طلبان از لاریجانی مرگ سیاسی لاریجانی است. عارف 
در آن سال رای نداشت و حتی اعضای کارگزاران هم به او رای نمی دادند، ولی آقای 
روحانی هم آرای بخشی از اصولگرایان را داشت و هم اکثر کارگزاران با او همراهی 
کردند؛ اما عارف این خصوصیت را نداشت که بتواند از آرای مختلف بهره ببرد. قطعا 
اصلاح طلبان نامزد داشته اند، اما نامزدی که بتواند سبد رای مقبول برای پیروزی 
داشته باشد را نداشتند؛ از همین رو  دنبال این بودند که به واسطه آقای روحانی به 
قدرت بازگردند؛ الان هم اکثر افرادی که در دولت روحانی هستند از شخصیت های 
کارگزاران هستند و اصلاح طلبان هم در حاشیه آن ها دارند فعالیت می کنند، اما اگر 
این اتفاق نمی افتاد قطعا امکان بازگشت به قدرت برای اصلاح طلبان وجود نداشت. 
البته نامزد شدن مهم نیست، زیرا هرکسی می تواند نامزد شود اما مهم رای آوردن 
است ؛ معتقدم که مجلس یازدهم نمونه بارزی از رقابت سیاسی جناح های اصولگرا 
، اصلاح طلب و مستقل بود؛ به نظرم ما سه نامزد در انتخابات ریاست جمهوری 

اصولگراست  و  مستقل  یکی  طلب،  اصلاح  یکی  داشت که  و خواهیم 
همه این ها سعی می کنند در یکی از ائتلاف سیاسی با یکی از 

نظرم یک  به  اینصورت  غیر  در  انتخابات شوند؛  پیروز  جناح ها 
جناح سیاسی نمی تواند در عرصه رقابت موفق باشد و دولت آینده 
ائتلافی خواهد بود, البته بعید می دانم که لاریجانی با رای اصلاح 
طلبان بتواند رئیس جمهور شود و به نظرم عرصه رقابت ۱۴۰۰ با 

مستقلین و اصولگرایان خواهد بود. کاندیداتوری ظریف  
احتمال بسیاری دارد و او یکی از گزینه های جدی 

اصلاح طلبان است؛ زیرا هم چهره بین المللی 
دارد و با سابقه وزارت خارجه هم او می تواند در 

مجامع بین المللی حرفی داشته باشد.

مادران  فرزندان  تابعیت  متقاضیان  گفت:  کشور  وزارت  سخنگوی  سامانی 
نداشتن  صورت  در  غیرایرانی  پدران  کنند.  مراجعه  استانداری ها  به  ایرانی 
مشکل امنیتی تابعیت می گیرند. این قانون شامل هر زن ایرانی که با مردم 
غیر ایرانی ازدواج کرده و در نتیجه این ازدواج دارای فرزند زیر ۱۸ سال می 
باشد. همچنین شامل هر فردی که از مادر ایرانی و پدر غیرایرانی متولد شده 

و بیش از ۱۸ سال تمام داشته باشد، می شود.

اسلامی گفت:  شورای  مجلس  رئیس  قالیباف  باقر  محمد 
از  اینکه  ضمن  کرده ایم،  یاد  قسم  رئیسه  هیأت  و  من 
رعایت  را  اساسی  قانون  و  آئین نامه  می خواهم  هم  شما 
کنید. شورای نگهبان شما را تأیید کرده است ضمن اینکه 
در  است  شده  مطرح  شما  اعتبارنامه  بحث  هم  شعبه  در 
نظر  اتفاق  مجلس  در  باید  شده که  عنوان  هم   آئین نامه 
باشد که این موضوع را هم به رأی مجلس گذاشته ایم لذا 
شما باید به رأی مجلس احترام بگذارید. بعد از اینکه اخطار 
به کمیسیون تحقیق  پرونده شما  آورد  رأی  قانون اساسی 
می رود و ۱۵ روز وقت است و شما 
آنها  به  را  خود  نظرت  می توانید 
یا  تحقیق  کمیسیون  بگویید. 
اعتبارنامه شما را تایید می کند 
اعتبارنامه  این  اگر  اما  رد  یا  و 
صحن  به  مجددا  موضوع  شد  رد 
می آید و شما در صحن وقت دارید 
شعبه  سخنگوی  کنید  اظهارنظر 

هم می تواند اظهار نظر کند.

 ۱۲ شعبه  رئیس  لارگانی،  موسوی  سیدناصر  حجت الاسلام 
رسیدگی به اعتبار نامه نمایندگان، در خصوص بررسی اعتبار 
نامه غلامرضا تاجگردون گفت: طبق آیین نامه در استعلامی که 
از شورای نگهبان داشتیم که آیا مواردی که معترضین اعتراض 
دارند در زمان تایید صلاحیت تاجگردون بررسی شده یا خیر، 
شورای نگهبان در جواب مکتوب آورد که همه موارد بررسی 
شده است. او ادامه داد: مجدد معترضین نامه ای را در ۱۵ بند 
اعتراض  اینکه وقت  علیرغم  زاده هاشمی  قاضی  و  نوشتند 
گذشته بود، مجدد نامه ای به شورای نگهبان ارسال کرد و امروز 
شورای نگهبان در جواب آورد که در زمان تایید صلاحیت ۱۳ بند 
آن بررسی شده و یک مورد آن که مربوط به مدرک تحصیلی 
بوده است اصلا در زمان ثبت نام او با مدرک دکتری ثبت نام 

نکرده است و به عنوان فوق لیسانس، 
ثبت نام کرده و یک مورد را هم گفتند 
نیست.  درست  آن،  مستندات  که 
این  براساس  لارگانی گفت:  موسوی 

جواب ۱۶ نفر از اعضای شعبه در جلسه 
حضور داشتند که از این ۱۶ 

را  اعتبارنامه  نفر   ۹ نفر 
تایید و ۷ نفر رد کردند 

و در نتیجه اعتبار نامه 
تایید شد.

گفتـه می شود
* گفته می شود : یک منبع آگاه در سفارت ایران در آلمان گفته 
است که غلامرضا منصوری در طول دو روز گذشته نه به سفارت 

آمده و نه تماسی با آنها برقرار کرده است.
به  اشاره  با  گفته می شود : معاون دفتر رئیس جمهوری   *
صحبت های روحانی در جلسه اخیر ستاد اقتصادی دولت، اظهار 
کرده که روحانی به صراحت اعلام کرد که از این پس، دولت، 

صاحب اختیار »ثروت و سهام« مردم نیست.
* گفته می شود : دادستان طرقبه و شاندیز هشدار داده بر 
اساس مصوبه ستاد امر به معروف و نهی از منکر این شهرستان و 
طبق فتوای برخی از مراجع که دوچرخه سواری بانوان را در انظار 
عمومی حرام دانسته اند دوچرخه سواری بانوان در این شهرستان 

ممنوع اعلام شد.
* گفته می شود : منصور حقیقت پور مشاور رئیس سابق مجلس 
در شبکه های اجتماعی نوشته: باید بدون تعارف وارد میدان شویم 
و حتی با نفوذ صورت گرفته در حوزه های علمیه به شکل شیعه 
انگلیسی نیز مقابله کنیم که این خواست و دستور رهبری انقلاب 
است اما نباید فراموش کنیم که نفوذی مخالفت نمی کند! نفوذی 
مأموریت مشخصی دارد و اتفاقا برای عمل به آن، به  جای انتقاد و 

مخالفت، تمام و کمال با اقدامات صورت گرفته همراهی می کند.
* گفته می شود :  برایان هوک نماینده ویژه آمریکا در امور ایران 
در کنفرانسی آنلاین مدعی شده که تحریم های علیه ایران نتایج 
عالی در برداشته است و به لطف این تحریم ها جلوی درآمدزایی 

میلیون  دلاری این نظام را گرفتیم.
* گفته می شود : دادگاهی در تهران برای مدیرکل امور مالیاتی 
خراسان رضوی حکم انفصال  از خدمت یک ساله صادر کرده است. 
ولی رایزنی ها در حال انجام است که وی از حکم انفصال تبرئه 
شود.سه شنبه هفته جاری مراسم معارفه سرپرست اداره کل امور 

مالیاتی خراسان رضوی برگزار شد.
* گفته می شود : یک فعال سیاسی اعلام کرده احمدی نژاد 
الان موقعیت اجتماعی خوبی میان طبقات متوسط به پایین 
جامعه دارد و این اقشار هوادار او هستند. البته او موضوعاتی 
دارد که باید بررسی و حل و فصل شود.احمدی نژاد متفاوت از دو 
جریان سیاسی اصولگرا و اصلاح طلب است. در واقع باید به او به 
عنوان یک پدیده سوم نگاه کرد، چون در هیچ کدام از دو جریان 
سیاسی تعریف نمی شود. اطرافیان احمدی نژاد اعلام کردند او 
برای نامزدی در انتخابات ۱۴۰۰ آمادگی دارد، اما دنبال رایزنی برای 
حل مسائلش با شورای نگهبان است. اگر شورای نگهبان روزی 
به این نتیجه برسد که احمدی نژاد صلاحیت ورود به انتخابات 
ریاست جمهوری را دارد در چنین صورتی او رقیب هر دو جناح 
سیاسی اصولگرا و اصلاح طلب در انتخابات ریاست جمهوری 

۱۴۰۰ خواهد بود، نه فقط اصولگرایان.
* گفته می شود : فعال سیاسی اصولگرا گفته شاید بچه های 
مذهبی گوشه چشمی به سعید جلیلی داشته باشند، اما در 
نهایت آن ها هم به او رأی نمی دهند، زیرا در بزنگاه انتخابات آن ها 
هم متوجه می شوند که کشور به فردی احتیاج دارد که توانایی 
انجام وظایف ریاست جمهوری را داشته باشد. احمدی نژاد در 
همان سال ۸۸ تمام شد و دیگر هیچ جایی در فضای سیاسی 
کشور ندارد و نخواهد داشت.آقای جهانگیری به احتمال زیاد به 
انتخابات ریاست جمهوری وارد نمی شود برای آقای هاشمی هم 
زود است که ژست ریاست جمهوری به خود بگیرد.اصلاح طلبان 
افراد زیادی که شاید حتی می توانستند به کشور خدمت کنند را به 

انحای مختلف سوزاندند.
* گفته می شود : وزیر نفت در جلسه غیرعلنی مجلس اعلام 
کرده با وجود اینکه تحت فشار است، اما به هیچ وجه تن به 

استخدام نمایندگان ادوار در وزارت نفت نخواهد داد.
* گفته می شود : فعال رسانه ای اصولگرا به تایید اعتبارنامه 
تاجگردون واکنش نشان داد. محمد مهاجری در توئیتی نوشت؛ 
»اعتبارنامه آقای تاجگردون در شعبه ۱۲ با ۹ رای مثبت و ۷ رای 
منفی تایید شده است. نمایندگان این شعبه آیا حاضرند بگویند 
چه کسانی موافق و مخالف اعتبارنامه نماینده گچساران بوده اند؟ 
این گوی و این میدان. اعلام اسامی موافقان و مخالفان، نشانه 

شفافیت است. ببینیم چه می کنید!«

            دولـت تـلاشش را مـی کنـد

توئیتی که کار دست بورس داد

حرف های من و ا... کرم 
را کسی جدی نمی گیرد

حسن خمینی بخت اصلاحات 

متقاضیان تابعیت فرزندان مادران ایرانی به 
استانداری ها مراجعه کنند

عتبار نامه تاجگردون چگونه تایید شد؟ 

به رأی مجلس احترام بگذارید
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رئیــس کل دادگســتری خراســان  جنوبــی بــا بیــان 
ــی  ــی و برخ ــیب های اجتماع ــوزه آس ــه در ح اینک
از جرائــم همچنــان بــا افزایــش آمــار مواجهــه 
هســتیم گفــت: طــاق، ســرقت و خشــونت از 
آســیب های اجتماعــی و جرائمــی هســتند کــه 

ــد. ــی دارن ــرخ مثبت ن
ابراهیــم  المســلمین  و  حجت الاســام 
شــورای  جلســه  در  گذشــته  روز  حمیــدی 
جــرم خراســان  جنوبــی  وقــوع  از  پیشــگیری 
اظهــار داشــت: بایــد تــاش کنیــم بــا همفکــری 
و  جرائــم  نــرخ  عملیاتــی  برنامه ریــزی  و 
ــی شــود.  ــی در اســتان منف آســیب های اجتماع

ــیب های  ــار آس ــش آم ــه افزای ــاره ب ــا اش وی ب
آســیب های  حــوزه  در  افــزود:  اجتماعــی 
بــا  همچنــان  جرائــم  از  برخــی  و  اجتماعــی 
ــا  ــدی ب ــتیم. حمی ــه هس ــار مواجه ــش آم افزای
هرچنــد  گذشــته  ســال های  در  اینکــه  بیــان 
 8.9 از  جرائــم  از  برخــی  رشــد  نــرخ  میــزان 
درصــد بــه 2.3 درصــد کاهــش یافتــه اســت 
تصریــح کــرد: بایــد تــاش کنیــم تــا بــه ســمت 
ــم. ــم بروی ــن جرائ ــد ای ــرخ رش ــدن ن ــی ش منف
ــد قوانیــن تصویــب  ــر اینکــه نبای ــا تاکیــد ب وی ب
ــود  ــی ش ــئولان بایگان ــز مس ــوی می ــده در کش ش
خاطرنشــان کــرد: متاســفانه گاهــی متولیــان امــر 

ــه  ــد ک ــی ندارن ــا آگاه ــود از قانون ه ــران خ و مدی
ایــن امــر بســیار نامطلــوب اســت. رئیــس کل 
ــش  ــون پی ــه قان ــی ب ــان  جنوب ــتری خراس دادگس
فــروش ســاختمان اشــاره کــرد و یــادآور شــد: 
قانــون پیــش فــروش ســاختمان در ســال 89 
تصویــب شــده امــا هنــوز مــردم در رابطــه بــا 

ــد. ــه دارن ــرای آن گای اج
ــون تکالیفــی  ــار داشــت: در ایــن قان حمیــدی اظه
تعییــن  اجرایــی  دســتگاه های  از  برخــی  بــرای 
افزایــش  از  آن  دقیــق  اجــرای  بــا  کــه  شــده 
ــا  ــط ب ــای مرتب ــیخته ورودی پرونده ه ــار گس افس
معامــات ســاختمانی بــه دادگســتری اســتان 

ــدم  ــفانه ع ــزود: متاس ــود. وی اف ــری می ش جلوگی
اجــرای قانــون پیــش فــروش ســاختمان در کشــور 
ــش  ــب افزای ــی موج ــان  جنوب ــه در خراس و از جمل
ــی در  معامــات معــارض و ایجــاد گره هــای فراوان

ــت. ــده اس ــردم ش ــی م زندگ
ــت:  ــی گف ــان  جنوب ــتری خراس ــس کل دادگس رئی
ــن قانــون  ــر ای ــارت درســت ب اطاع رســانی و نظ
حقوقــی  اختافــات  از  بســیاری  رفــع  باعــث 
در بخــش معامــات امــاک خواهــد شــد امــا 
اســتان های کشــور،  بیــن  در  خراســان  جنوبــی 
ــون دارد. ــن قان ــرای ای ــبی در اج ــت نامناس وضعی

 ۱۷۰ هزار دانش آموز خراسان جنوبی در طرح نماد 
غربالگری شدند.  رئیس اداره مراقبت از آسیب های 
اجتماعی آموزش و پرورش خراسان جنوبی با اشاره 
به اجرای طرح نماد در ۲۶۰ مدرسه استان گفت: ۱۷۰ 
هزار دانش آموز در راستای این طرح غربالگری شدند.

ــک  ــازی و کم ــزود: توانمندی س ــی اف ــن تهام حس
بــه دانش آمــوزان در معــرض خطــر آســیب های 
اجتماعــی را یکــی از وظایــف و مســئولیت های 
از  مراقبــت  اداره  رئیــس  می دانیــم.  خــود 
آســیب های اجتماعــی اداره کل آمــوزش و پــرورش 
ــر در اداره  ــال حاض ــرد: در ح ــان جنوبی بیان ک خراس
مراقبــت ۱۹ طــرح اجــرا می شــود کــه بیشــتر آن 
بــر اســاس تفاهم نامــه بــا شــورای مبــارزه بــا مــواد 

مخــدر خراســان جنوبی اســت. تهامــی افــزود: طبــق 
غربالگری هــای انجــام شــده متأســفانه یــک پنجــم 
ــر  ــرض خط ــی در مع ــان  جنوب ــوزان خراس دانش آم
آســیب های اجتماعــی قــرار دارنــد کــه بیشــتر آنــان 
ــاق،  ــدان ط ــادر، فرزن ــا م ــدر ی ــم از پ ــدان یتی فرزن
ــر  ــدان دچــار فق ــن در حبــس و فرزن ــدان والدی فرزن

ــواده هســتند. ــی خان مال
ــای  ــه معن ــاد ب ــرح نم ــه ط ــه اینک ــاره ب ــا اش وی ب
نظــام مراقبــت اجتماعــی دانش آمــوزان اســت، 
از خدمــات در  ایــن نظــام مجموعــه ای  گفــت: 
و  توانمنــد ســازی  آمــوزش،  غربالگــری،  حــوزه 
منظــور  بــه  اجتماعــی  و  روانــی  حمایت هــای 

اســت. اجتماعــی  آســیب های  از  پیشــگیری 

اداره  اجتماعی  آسیب های  از  مراقبت  اداره  رئیس 
به  اشاره  با  خراسان جنوبی  پرورش  و  آموزش  کل 
بحث  راستای  در  دانش آموز  هزار   ۱۷۰ غربالگری 
پیشگیری از آسیب های اجتماعی اظهار کرد: طرح 
نماد در ۲۶۰ مدرسه پایلوت اجرا شده است که در سال 

جاری نیز در همان مدارس تکرار می شود.
ــاد در ۱۳  ــرح نم ــرای ط ــه اج ــاره ب ــا اش ــی ب تهام
مدرســه بیرجنــد و ۶ مدرســه در هــر شهرســتان 
بیان کــرد:  پایلــوت  بــه صــورت  خراســان جنوبی 
ــه  ــرح در ۱۸۷ مدرس ــن ط ــان ای ــتان درمی در شهرس
برگــزار شــد کــه بــرای ســومین ســال متوالی در ســال 

ــود. ــرا می ش ــز اج ــاری نی ج
وی بــا بیــان اینکــه بیــش از ۹۰ درصــد والدیــن 

ــاد هســتند،  ــز معت ــاد خــود نی دانــش آمــوزان معت
ــکل  ــه مش ــی ک ــش آموزان ــر از دان ــزود: ۱۷۸ نف اف
خاصــی داشــته و یــا پرخطــر بودنــد درمــان شــده اند.

اجتماعــی  از آســیب های  اداره مراقبــت  رئیــس 
اداره کل آمــوزش و پــرورش خراســان جنوبی بــا 
ــه اینکــه همــکاران مشــاور پیگیــر کار ۲۰۷  اشــاره ب
نفــر هســتند، گفــت: ۳۶۵ نفــر را نیــز بــه ســایر 

دســتگاه ها ارجــاع داده ایــم.
ــوز  ــایی ۵۵۰ دانش آم ــه شناس ــاره ب ــا اش ــی ب تهام
ــون  ــرد: ۱۳۷ میلی ــار ک ــان، اظه ــان آن پرخطــر و درم
تومــان ســال جــاری بــرای غربالگــری در نظــر گرفتــه 
شــده کــه نســبت بــه گذشــته کاهــش داشــته و ۲۸ 
میلیــون دیگــر نیــز وعــده واریز آن داده شــده اســت.

رئیس کل دادگستری خراسان جنوبی اعلام کرد

افزایش آسیب های اجتماعی در استان

20درصد دانش آموزان استان در معرض آسیب های اجتماعی قرار دارند
۱70 هزار دانش آموز خراسان جنوبی در طرح نماد غربالگری شدند

۴۵ درصد مدارس خراسان جنوبی
 نیازمند مقاوم سازی است

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس خراسان جنوبی گفت: ۴۵ 
درصد مدارس استان نیازمند مقاوم سازی است که با توجه به سرانه 
محمود  شوند.  نوسازی  مدارس  این  باید  آموزشی کشور  استاندارد 
چاوشان روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: از مجموع 
مدارس استان در حال حاضر ۱۲ درصد تخریبی و ۴۲ درصد مدارس 
مستحکم هستند که امید می رود با همت بیش از پیش خیران شاهد 
توسعه فضای آموزشی استاندارد در استان باشیم. وی اظهار داشت: در 
حال حاضر سرانه فضای آموزشی در استان 7متر و 27سانتی متر است 
که تا استاندارد کشوری یک متر فاصله دارد اما نسبت به میانگین سرانه 

فضای آموزشی موجود در کشور ۲ متر جلوتر هستیم.
چاوشان با بیان اینکه اکنون ۵۸ مدرسه کانکسی بالای ۱۰ نفر و ۵۰ 
مدرسه کانکسی زیر ۱۰ نفر در استان است تصریح کرد: با تفاهم نامه ای 
استانداری خراسان جنوبی  و  برکت  بنیاد  نوسازی مدارس،  بین  که 
انجام شده است تا اول مهر ماه امسال تمامی مدارس کانکسی بالای ۱۰ 
دانش آموز حذف و مدارس پیش ساخته جایگزین خواهد شد. وی یادآور 
شد: بیرجند تنها شهرستانی است که دارای ۳۴۰ کاس درس دونوبته 
است که از اولویت های نوسازی مدارس در توسعه و تجهیز خواهد بود. 

مدیرکل نوسازی مدارس خراسان جنوبی بیان کرد: سال ۹۸ را می توان 
به عنوان سال نهضت گرمایشی مدارس استان نام برد زیرا هزار و ۲۸۳ 
کاس درس به سیستم گرمایش مرکزی مجهز شدند. وی ادامه داد: از 
هزار و ۱۰۰ کاس درس فاقد سیستم مرکزی با هماهنگی هایی که صورت 
گرفته تا قبل از آغاز فصل سرما هزار و ۸۳ کاس درس دیگر به سیستم 
گرمایش مرکزی مجهز خواهند شد. ۲۴ میلیارد تومان تعهد خیران در 
بیست و یکمین جشنواره خیرین مدرسه ساز استان در اردیبهشت ۹۸ 

بود که تاکنون ۶۵ درصد آن محقق شده است.
بیست و دومین جشنواره خیرین مدرسه ساز استان به دلیل شیوع 

ویروس کرونا مهر ۹۹ برگزار خواهد شد.

منبع : تسنیم

معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای خراسان جنوبی گفت: بیش از ۱۸۲ هزار و ۶۹۳ 
نفر مسافر در ۲ ماه نخست امسال توسط ناوگان حمل 
و نقل عمومی برون شهری استان جابه جا شدند که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته به طور میانگین 
۵۶ درصد کاهش داشت.  مهدی گرجی افزود: در این 
مدت ۲۲ هزار و ۷۰۳ مسافر به استان وارد و ۲۹ هزار و 
۷۶ مسافر از استان خارج شدند همچنین ۱۳۰ هزار و 

۹۱۵ نفر مسافر درون استان جابه جا شده اند.
وی اظهار داشت: در راستای اجرای طرح فاصله گذاری 
اجتماعی و به منظور پیشگیری از شیوع ویروس 
کرونا ممنوعیت و محدودیت های خدمات دهی در 
مسیرهای مختلف انجام شده که میزان جابه جایی 
و  شده  خارج  مسافر  استان،  به  شده  وارد  مسافر 
جابه جایی داخل استان به ترتیب با کاهش ۵.۷۹، 

۷۸ و ۲۵ درصدی مواجه بوده است.
معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان خراسان جنوبی ادامه داد: بیشترین 

با  استان  مرکز  به  مربوط  مسافر  جابه جایی  سهم 
تعداد ۳۹ هزار و ۵۴۶ نفر و کمترین سهم جابه جایی 
مسافر مربوط به شهرستان خوسف با تعداد ۷۳۴ نفر 
مسافر بوده و عمده مقاصد سفر به ترتیب استان های 
خراسان رضوی، سیستان و بلوچستان و تهران است.

وی گفت: در حال حاضر یک هزار و ۶۱۴ نفر راننده در 
این بخش شاغل هستند و ۲۳۲ دستگاه سواری کرایه 
با عمر 10/62 سال، ۱۱۸ دستگاه مینی بوس با عمر 
23/35 سال و ۲۵۱ دستگاه اتوبوس با عمر متوسط 
13/61 سال کار جابه جایی مسافران از مبدأ ۱۴ پایانه 

عمومی و خصوصی در استان را انجام می دهند.

کاهش ۵۶ درصدی جابه جایی مسافر
 در خراسان جنوبی



امروز خراسان جنوبی _ گروه خبر 
کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس  گفته  به  جاری  زراعی  سال 
خراسان جنوبی  سال طلایی برای کشاورزی  استان به شمار 
بازه  این  در  مهمی  و   خوب  بسیار  اتفاقات  چرا که  رود  می 
جذب  و  تخصیص  جمله  از  مختلف  های  حوزه  در  زمانی 
اعتبارات افتاده است. افزایش ۵۶ درصدی اعتبارات در سال 
۹۸ در مقایسه با سال ۹۷ از رقم ۱۱۳ میلیارد   به ۱۷۷ میلیارد 
استانی  مدیران  پیگیری  با  اعتبار  این  درصد   ۹۳ تومان  که 
محقق شده از جمله دستاوردهای مهمی است که در این حوزه 

محقق شده است.

۴۰۰ پروژه ریز و درشت کشاورزی

 در دست اقدام 
رئیس سازمان جهاد کشاورزی خراسان جنوبی که به مناسبت 
این  مختلف  های  حوزه  معاونان  با  کشاورزی  جهاد  هفته 
از  ای  به گوشه  بود  شده  حاضر  خبری  نشست  در  مجموعه 
دستاوردهای سال گذشته اشاره کردو گفت:۴۰۰طرح و ۸۰۰  پروژه 
ریز و درشت در حوزه کشاورزی در دست اقدام است که توسعه 
سیستم نوین آبیاری از جمله این پروژه هاست و از ۱۳ هزار و 
۶۵۰ هکتار که در این زمینه استارت خورده تاکنون در 6هزار و 
491 هکتار اجرایی و در 8هزار و 950 هکتار در حال اجرا می باشد.

رشد ۱۶۵ درصدی پروژه احیای قنوات 
مهندس قوسی به رشد ۵۶ درصدی میزان اجرای سیستم نوین 
آبیاری در مقایسه با سال گذشته اشاره کرد و افزود: در احیای 
قنوات هم تعداد قنات ها از ۸۰ رشته  به ۳۴۶ رشته رسیده 
که رشد ۱۶۵ درصدی را نشان میدهدچرا که مرمت قنوات از ۴۰ 

کیلومتر به ۱۰۶ کیلو متر   افزایش یافته است. 

رشد۱۲۶ درصدی ایجاد

زیرساخت های مجتمع های گلخانه ای 
وی هم چنین با اشاره به انتقال آب با لوله از محل تامین به 
ع  و رشد ۴۵ درصدی آن از ۳۳ به ۴۸ کیلومتر ادامه  سر مزار
داد: ایجاد زیر ساخت برای احداث مجتمع های گلخانه ای به 
اولویت دار ،مهم و استراتژیک  که  از طرح های  عنوان یکی 
اشتغالزایی خوبی ایجاد خواهد کرد از دیگر اقدامات مهم در 
به ۱۴۰ هکتار  از ۶۲ هکتار  رود که  به شمار می  سال گذشته 
افزایش یافته و رشد ۱۲۶ درصدی داشته است. رئیس جهاد 
واگذاری یک  اینکه مجوز  بیان  با  کشاورزی خراسان جنوبی 
هزار و 301 قطعه زمین برای احداث گلخانه از کمیسیون ماده 
نهضت گلخانه  برای  اجرایی  اخذ شده،افزود:تمام مقدمات   ۲
ای در استان فراهم شده و برای ورود سرمایه گذار به ۴ مجتمع 

گلخانه ای هم فراخوان داده شده است .

صدور مجوز حمل شتر از سیستان 

در راستای اجرای طرح هاب شتر
از  طیور  و  دام  تولیدات  میزان  افزایش  به  قوسی   مهندس 
۸۴۹ هزار به ۸۷۹ هزار تن اشاره کردو گفت:هاب شتر از دیگر 
پروژه های اولویت دار و مهم استان است که با توجه به نیاز 
وارد  نامه ای منعقد و  تفاهم  برکت  بنیاد  با  اعتبارات  بالای 

فاز اجرایی شده است.
احداث  برای  حیدرآباد  در  زمین  6/5هکتار  واگذاری  به  وی 
از  توسعه  کشت گیاهان  برای  هکتار  قرنطینه،۲۴۰۰  ایستگاه 
جمله خارشتر و صدور موافقت اصولی زمین برای میدان دام 
نهبندان و صدور مجوز حمل شتر از سیستان و بلوچستان در یک 

ماه گذشته در راستای اجرای این طرح عنوان کرد.

توسعه آبزی پروری 
اولویت های  از  دیگر  بعنوان یکی  پروری  آبزی  از توسعه  وی 
با  استخر   باب  افزود:۶۳۷  و  برد  نام  استان  بخش کشاورزی 
ظرفیت تولید سالانه ۱۲۰۰تن در استان فعال است و مجوز ۱۱ 

باب استخر هم برای پرورش ماهی تیلاپیلا صادر  شده است .

بهره برداری از ۱۵۶ پروژه

 با ۶۷ میلیارد تومان اعتبار 
وی  از  بهره برداری از ۱۵۶ پروژه با اعتبار ۶۷ میلیارد تومانی در 
هفته جهاد کشاورزی خبر داد و گفت:این تعداد پروژه برای  ۱۶۶ 
نفر اشتغال مستقیم و برای ۲۷۲۱ نفر هم تثبیت اشتغال خواهد 

داشت و بیشترین پروژه ها مربوط به زیرکوه و نهبندان است .

اخذ مجوز ورود ۱۰۰ نفر شتر شیری به استان 
معاون بهبود  تولیدات دامی جهاد کشاورزی استان هم در ادامه 
در تشریح وضعیت پروژه هاب شتر گفت: تا کنون 345 نفر شتر 
وارد استان و مجوز  ورود 100 نفر شتر شیری از استان سیستان و 
بلوچستان برای خراسان جنوبی اخذ شده است. اشرفی از اختصاص 
اعتبار برای ورود 345 نفر شتر و بیش از یک هزار رأس دام سبک 
به استان خبر داد و افزود: تا کنون 520 پرونده در خصوص پرورش 
دام سبک تشکیل شده است.وی  درباره مباحث مطرح شده در 
مورد تولید شیر خشک شتر و فرآوری شیرشتر در استان، گفت: 
در حال حاضر یک کارخانه شیر در استان اعلام آمادگی همکاری 
با بنیاد برکت برای خریداری شیر شتر به ازای هر کیلوگرم 10 هزار 
و 500 تومان را داشته و مقرر شده شیر درب کارخانه تحویل و پس 
از طی مراحل، فرآوری شود. وی افزود: طبق رایزنی های انجام 
شده  در شهرستان های نهبندان، خوسف، فردوس و طبس شیر 

شتر جمع آوری و تحویل کارخانه می شود.

افزایش تولیدات آبزی پروری

به ۱۵۴۶ تن در سال جاری 
در مورد توسعه  استان هم  امور شیلات جهاد کشاورزی  مدیر 
آبزی پروری در استان، گفت: این بحث با اولویت پرورش ماهی 
تیلاپیا در استان پیگیری و به نتیجه رسیده است. سعیدی از 
هدف گذاری برای  افزایش میزان تولیدات از ۱۲۰۰ به 1546 تن 
در سال جاری خبر داد و افزود: سال گذشته با توجه به تخصیص 
150 میلیون تومان اعتبار ملی 100 هزار بچه ماهی تیلاپیا برای 
پرورش وارد استان شده و برنامه ریزی ما برای سال 1404 افزایش 

تولید ماهی به 10 هزار تن در سال است.

افتتاح مزرعه حد وسط پرورش ماهی در قاین
وی با بیان اینکه مزرعه حد وسط پرورش ماهی استان که با 
جهاد  هفته  طی  نیز  شده  احداث  خصوصی  بخش  حمایت 
کشاورزی در شهرستان قاین افتتاح می شود،بیان کرد: برای سال 
جاری نیز قول تامین 300 هزار بچه ماهی کپور به صورت رایگان 

را برای استان گرفته ایم.

خراسان جنوبی جزو ۵ استان برتر

 در گیاهان دارویی 
معاون مدیر امور باغبانی جهاد کشاورزی استان هم در ادامه  با 
بیان اینکه خراسان جنوبی جزو ۵ استان برتر در حوزه گیاهان 
از شناسایی 18 گونه مزیت دار گیاهان دارویی در  دارویی است 
استان خبر داد و گفت: به دلیل برداشت نامناسب گیاه دارویی 
آنغوزه این گیاه در حال انقراض است که به جهت جلوگیری از 
انقراض، یک تن بذر آنغوزه در سطح 300 هکتار و در 7 شهرستان 

استان کشت شده است. درکی  از فعالیت یک واحد صنعتی کشت 
نشاء گیاهان دارویی در استان خبر داد و افزود: سال گذشته 5 
میلیون نشاء از این واحد صنعتی به خارج استان ارسال شده 
است. وی با بیان اینکه  30 درصد اعتبارات حوزه کشاورزی مربوط 
به گیاهان دارویی است،گفت:سال گذشته 596 پرونده مربوط به 
پرورش گیاهان دارویی در استان تشکیل و بیش از 10 میلیارد 
تومان اعتبار در این خصوص پرداخت شده است.وی  از افزایش 
سطح زیر کشت گیاهان دارویی استان در سال 97 از  4 هزار هکتار 
به بیش از  5 هزار هکتار در سال گذشته خبر داد و افزود: همچنین 
از دو به سه هزار تن  میزان تولیدات گیاهان دارویی در استان 

افزایش یافته است.

برای مبارزه با ملخ صحرایی نگرانی  و کمبودی  نداریم 
معاون مدیر حفظ نباتات جهاد کشاورزی هم   در خصوص هجوم 
ملخ های صحرایی به استان به ویژه شهرستان نهبندان، گفت : سال 
گذشته سه منطقه در شهرستان نهبندان به ملخ صحرایی آلوده 
شد و حدود هزار هکتار از اراضی استان آسیب دید.مریم امینی 
نسب   افزود: امسال به دلیل تغییرات آب و هوایی استان در 
خراسان جنوبی و سیستان و بلوچستان شاهد هجوم بسیار زیاد 
ملخ های صحرایی به شمال استان و شهرستان نهبندان بودیم 
که متاسفانه سطح و کانون آلودگی نسبت به سال گذشته بسیار 
افزایش یافت.وی  از آمادگی جهاد کشاورزی استان و شهرستان ها 
قبل از هجوم ملخ صحرایی به استان و شهرستان نهبندان خبر داد 
و گفت: سموم مورد نیاز برای مبارزه با این آفت تهیه و در اختیار 
شهرستان ها قرار گرفت اما به دلیل سطح بالای آلودگی در بحث 
تجهیزات خودرویی با مشکلاتی مواجه بودیم که برای رفع این 
مشکلات نیز تلاش شده است. وی بیان کرد: در این خصوص برای 
مبارزه با آفت ملخ صحرایی از ظرفیت و امکانات بسیج، سپاه و 

نیروی انتظامی استفاده شده است .

سال زراعی  طلایی برای کشاورزی خراسان جنوبی 
بهره برداری از ۱۵۶ پروژه با اعتبار ۶۷ میلیارد در هفته جهاد کشاورزی
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